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COMMISSION DE LA JUSTICE COMMISSIE VOOR JUSTITIE 
 

du 

 

MERCREDI 08 AVRIL 2020 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 08 APRIL 2020 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 29 par Mme Kristien Van Vaerenbergh, 

présidente. 

 

Le texte en italique est un résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.29 uur en voorgezeten door 

mevrouw Kristien Van Vaerenbergh. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 

01 L'impact du COVID-19 sur le plan judiciaire: 

débat d'actualité et questions jointes de 

- Özlem Özen à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

mesures liées au coronavirus au sein de nos 

prisons" (55004071C) 

- Nabil Boukili à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

mesures contre la propagation du coronavirus 

dans les prisons" (55004073C) 

- Katleen Bury à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Le 

traitement des affaires judiciaires pendant la 

crise du coronavirus" (55004125C) 

- Sophie De Wit à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La qualification pénale des crachats dans le 

contexte de la crise du coronavirus" (55004174C) 

- Sarah Schlitz à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Le 

suivi des plaintes pour violences intrafamiliales 

pendant la crise du coronavirus" (55004189C) 

- Melissa Depraetere à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les directives destinées aux huissiers de justice 

pendant la crise du coronavirus" (55004207C) 

- Sophie De Wit à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La situation dans les prisons à la suite de la 

crise du coronavirus" (55004211C) 

- Kristien Van Vaerenbergh à Koen Geens (VPM 

Justice, Régie des Bâtiments et Affaires 

européennes) sur "Le recours aux 

vidéoconférences en matière correctionnelle" 
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01 De impact van COVID-19 op justitieel vlak: 

actualiteitsdebat en toegevoegde vragen van 

- Özlem Özen aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De maatregelen met betrekking tot het 

coronavirus in de Belgische gevangenissen" 

(55004071C) 

- Nabil Boukili aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De maatregelen tegen de verspreiding van het 

coronavirus in de gevangenissen" (55004073C) 

- Katleen Bury aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De behandeling van rechtszaken tijdens de 

coronacrisis" (55004125C) 

- Sophie De Wit aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De strafrechtelijke kwalificatie van spuwen in de 

context van de coronacrisis" (55004174C) 

- Sarah Schlitz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De opvolging van de klachten wegens 

intrafamiliaal geweld tijdens de 

coronaviruscrisis" (55004189C) 

- Melissa Depraetere aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De richtlijnen voor 

gerechtsdeurwaarders tijdens de coronacrisis" 

(55004207C) 

- Sophie De Wit aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De toestand in de gevangenissen als gevolg van 

de coronacrisis" (55004211C) 

- Kristien Van Vaerenbergh aan Koen Geens 

(VEM Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 
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- Sophie De Wit à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'exécution des peines dans le contexte de la 

crise du coronavirus" (55004365C) 

- Vanessa Matz à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La situation dans les prisons" (55004421C) 

- Vanessa Matz à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'augmentation des faits de violences familiales 

durant le confinement" (55004422C) 

- Katleen Bury à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Les 

violences intrafamiliales pendant la crise du 

coronavirus" (55004438C) 
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Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le traitement des affaires de violences 
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- Khalil Aouasti à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les discriminations à l'égard du personnel 

soignant et des personnes en première ligne" 

(55004476C) 

- Katja Gabriëls à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les problèmes actuels rencontrés par les juges 

d'instruction" (55004489C) 

- Sophie Rohonyi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La situation dans nos prisons en période de 

confinement" (55004491C) 

- Stefaan Van Hecke à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'incidence du coronavirus sur les 

établissements pénitentiaires" (55004497C) 

- Jessika Soors à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le coronavirus et les fake news à l'initiative de 

puissances étrangères et d'extrémistes" 

(55004499C) 

- Laurence Zanchetta à Koen Geens (VPM 

Justice, Régie des Bâtiments et Affaires 

européennes) sur "Les violences faites aux 

femmes pendant le confinement" (55004567C) 

- Özlem Özen à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "La 

situation dans les prisons en période de crise du 

coronavirus" (55004568C) 

- Zakia Khattabi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La fabrication de masques" (55004574C) 

Zaken) over "Videoconferenties in correctionele 

zaken" (55004327C) 

- Stefaan Van Hecke aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De impact van de coronacrisis op 

gokverslaving en de nood aan nieuwe 

maatregelen" (55004339C) 

- Sophie De Wit aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De strafuitvoering in de context van de 

coronacrisis" (55004365C) 

- Vanessa Matz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De situatie in de gevangenissen" (55004421C) 

- Vanessa Matz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De stijging van het aantal gevallen van huiselijk 

geweld tijdens de lockdown" (55004422C) 

- Katleen Bury aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Intrafamiliaal geweld tijdens de coronacrisis" 

(55004438C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De behandeling van de zaken m.b.t. huiselijk 

geweld tijdens de lockdown" (55004465C) 

- Khalil Aouasti aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De discriminatie van verzorgend personeel en 

mensen in de frontlinie" (55004476C) 

- Katja Gabriëls aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De actuele problemen bij de 

onderzoeksrechters" (55004489C) 

- Sophie Rohonyi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De situatie in onze gevangenissen tijdens de 

lockdown" (55004491C) 

- Stefaan Van Hecke aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De impact van het coronavirus op 

het gevangeniswezen" (55004497C) 

- Jessika Soors aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het coronavirus en fake news door buitenlandse 

mogendheden en extremisten" (55004499C) 

- Laurence Zanchetta aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "Het geweld tegen vrouwen tijdens 

de lockdown" (55004567C) 

- Özlem Özen aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De situatie in de gevangenissen tijdens de 

coronacrisis" (55004568C) 

- Zakia Khattabi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De fabricatie van mondmaskers" (55004574C) 

- Zakia Khattabi aan Koen Geens (VEM Justitie, 
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- Zakia Khattabi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'impact du COVID-19 sur les cantines des 

prisons" (55004575C) 

- Zakia Khattabi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les mesures compensatoires à la suspension 

des visites en prison en raison du COVID-19" 

(55004576C) 

- Kristien Van Vaerenbergh à Koen Geens (VPM 

Justice, Régie des Bâtiments et Affaires 

européennes) sur "La libération de membres du 

Fioul Gang" (55004580C) 

- Ben Segers à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "Le 

plan de protection contre le coronavirus pour le 

personnel de la Justice" (55004582C) 

- Stefaan Van Hecke à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"La suspension des activités du Conseil central 

de surveillance pénitentiaire" (55004585C) 

- Zakia Khattabi à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le coronavirus et l'état de la situation dans les 

établissements pénitentiaires" (55004601C) 

- Nathalie Gilson à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Le COVID-19 et le monde carcéral" (55004604C) 

- Sarah Schlitz à Koen Geens (VPM Justice, Régie 

des Bâtiments et Affaires européennes) sur "La 

réorganisation des parquets et les gardes 

alternées pendant la crise du coronavirus" 

(55004661C) 

- Katja Gabriëls à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"Les peines prévues dans la circulaire du Collège 

des procureurs généraux" (55004672C) 

- Servais Verherstraeten à Koen Geens (VPM 

Justice, Régie des Bâtiments et Affaires 

européennes) sur "Les mesures contre le 

coronavirus dans l'enceinte des prisons" 

(55004677C) 

- Khalil Aouasti à Koen Geens (VPM Justice, 

Régie des Bâtiments et Affaires européennes) sur 

"L'impact du coronavirus sur la Justice" 

(55004684C) 

- Kristien Van Vaerenbergh à Koen Geens (VPM 

Justice, Régie des Bâtiments et Affaires 

européennes) sur "Les problèmes pratiques 

rencontrés par la justice en raison de la crise du 

coronavirus" (55004690C) 

 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De impact van COVID-19 op de 

gevangeniskantines" (55004575C) 

- Zakia Khattabi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De compenserende maatregelen voor de 

opschorting van het gevangenisbezoek wegens 

COVID-19" (55004576C) 

- Kristien Van Vaerenbergh aan Koen Geens 

(VEM Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De vrijlating van leden van de Fioul 

Gang" (55004580C) 

- Ben Segers aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het coronabeschermingsplan bij Justitie" 

(55004582C) 

- Stefaan Van Hecke aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De stopzetting van de activiteiten 

van de Centrale Toezichtsraad voor het 

Gevangeniswezen" (55004585C) 

- Zakia Khattabi aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"Het coronavirus en de situatie in de 

strafinrichtingen" (55004601C) 

- Nathalie Gilson aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"COVID-19 en het gevangeniswezen" 

(55004604C) 

- Sarah Schlitz aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De herorganisatie van de parketten en de 

regeling inzake co-ouderschap tijdens de 

coronacrisis" (55004661C) 

- Katja Gabriëls aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De strafmaten voorzien in de omzendbrief van 

het College van procureurs-generaal" 

(55004672C) 

- Servais Verherstraeten aan Koen Geens (VEM 

Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De coronamaatregelen binnen de 

gevangenismuren" (55004677C) 

- Khalil Aouasti aan Koen Geens (VEM Justitie, 

Regie der Gebouwen en Europese Zaken) over 

"De impact van het coronavirus bij Justitie" 

(55004684C) 

- Kristien Van Vaerenbergh aan Koen Geens 

(VEM Justitie, Regie der Gebouwen en Europese 

Zaken) over "De praktische problemen voor de 

justitie als gevolg van de coronacrisis" 

(55004690C) 

 

01.01  Özlem Özen (PS): La tension dans les 

prisons est à son comble: scènes de violences, 

incendie, émeutes, tentative d'évasion, agressions 

d'agents pénitentiaires se succèdent. 

 

01.01  Özlem Özen (PS): De spanning in de 

gevangenissen bereikt een kookpunt: taferelen van 

geweld, brandstichting, rellen, 

ontsnappingspogingen en aanvallen op 

gevangenispersoneel volgen elkaar op.  
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Le personnel, déjà en sous-effectif, multiplie les 

grèves pour dénoncer des conditions de travail 

désastreuses. Sans matériel de protection, il fait 

front en première ligne, malgré la peur des 

contaminations. Je l'en remercie. 

 

 

Les conditions de détention accentuent le manque 

d'hygiène. Les prisons sont des lieux confinés. Le 

confinement y est maintenant poussé à l'extrême. 

Deux à trois détenus sont enfermés dans 9 mètres 

carrés 23 heures sur 24, avec un repas par jour et 

deux douches par semaine, sans aucun contact. 

Ces conditions sont indignes.  

 

 

Les tensions montent avec l'angoisse d'être 

contaminé dans ce contexte de promiscuité, de 

surpopulation carcérale et de manque d'hygiène. 

 

Quelles mesures d'hygiène sont-elles prises pour 

protéger le personnel et les détenus? Quand 

fournirez-vous du matériel de protection? Comment 

organiserez-vous des tests de dépistage? Combien 

de détenus ont-ils bénéficié d'un congé prolongé? 

Combien de libérations anticipées envisagez-vous? 

 

 

Het personeel, dat al met een tekort kampt, grijpt 

voortdurend naar het stakingswapen om de 

rampzalige werkomstandigheden aan de kaak te 

stellen. Zonder beschermingsmateriaal staat het in 

de frontlinie, ondanks de angst voor besmetting. Ik 

ben het daar dankbaar voor. 

 

De detentieomstandigheden versterken nog het 

gebrek aan hygiëne. De gevangenissen zijn 

besloten ruimtes. De lockdown wordt er nu tot het 

uiterste gedreven. Twee tot drie gedetineerden 

zitten er 23 uur per dag opgesloten in een ruimte 

van 9 vierkante meter, met één maaltijd per dag en 

twee douches per week, zonder enig contact. Dat 

zijn schandelijke omstandigheden.  

 

De spanningen nemen toe met de angst besmet te 

worden in die context van promiscuïteit, 

overbevolking en gebrek aan hygiëne. 

 

Welke hygiënemaatregelen worden er genomen om 

het personeel en de gevangenen te beschermen? 

Wanneer zult u voor beschermingsmateriaal 

zorgen? Hoe gaat u de screening organiseren? 

Hoeveel gedetineerden hebben er een verlengd 

verlof gekregen? Hoeveel gevangenen wilt u 

vervroegd in vrijheid laten stellen? 

 

01.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Face au 

coronavirus, les travailleurs des prisons, les 

détenus et leurs proches redoutent les 

conséquences d'une épidémie à huis clos. 

 

Les syndicats demandent d'augmenter les 

capacités en personnel, vu le sous-effectif 

récurrent. Ils demandent de régler la gestion 

administrative du personnel placé en quarantaine 

ou contaminé ainsi que l'organisation d'un 

dépistage systématique des travailleurs et des 

détenus. Des agents ont récemment été blessés 

lors de mutineries.  

 

Quelles mesures sont-elles envisagées pour pallier 

le sous-effectif des équipes? Les semaines de 

travail pouvant atteindre 50 heures et les repos 

pouvant être annulés, la flexi-prime sera-t-elle 

recalculée? Garantissez-vous que les travailleurs 

ayant des heures à récupérer ne subiront aucune 

perte? Une prime COVID-19 est-elle prévue? Les 

travailleurs qui le souhaitent peuvent-ils annuler leur 

congé? 

 

Un dépistage par la médecine du travail est-il prévu 

pour les travailleurs? Quel est le plan 

d'approvisionnement en matériel sanitaire pour 

chaque établissement? Le matériel est-il certifié et 

conforme? D'où vient-il? 

01.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De werknemers 

in de gevangenissen, de gedetineerden en hun 

familie zijn bang voor een uitbraak van het 

coronavirus in de strafinrichtingen. 

 

De vakbonden vragen meer personeel, gezien het 

weerkerende personeelstekort. Ze vragen dat het 

administratieve beheer van het personeel dat in 

quarantaine geplaatst of besmet is in orde wordt 

gebracht, én ze vragen een systematische 

screening van de werknemers en de gedetineerden. 

Onlangs werden er gevangenbewaarders gewond 

tijdens gevangenisopstanden. 

 

Welke maatregelen overweegt u om het probleem 

van de onderbezetting te ondervangen? Soms 

krijgen de cipiers werkweken van 50 uur voor hun 

kiezen en worden pauzes ingetrokken. Zal de 

flexipremie herberekend worden? Garandeert u dat 

werknemers die overuren moeten compenseren 

geen verlies zullen lijden? Zal er een COVID-19-

premie betaald worden? Kunnen werknemers die 

dat wensen hun vakantieaanvraag intrekken? 

 

Kunnen de werknemers getest worden door de 

arbeidsarts? Wat is de planning voor de levering 

van beschermingsmateriaal voor elke 

strafinrichting? Is dat materiaal gecertificeerd en 

conform verklaard? Waar komt het vandaan? 
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Le prix des communications téléphoniques et de 

certains produits va-t-il baisser pour atténuer 

l'agressivité des détenus envers les agents? 

 

 

Zullen de prijzen van telefoongesprekken en 

bepaalde producten verminderd worden, om 

agressie van gedetineerden tegen cipiers tegen te 

gaan? 

 

La présidente: Les questions nos 55004125C et 

55004438C de Mme Bury sont transformées en 

questions écrites. 

 

De voorzitter: Vragen nrs. 55004125C en 

55004438C van mevrouw Bury worden omgezet in 

schriftelijke vragen. 

 

01.03  Sophie De Wit (N-VA): Dans quelles prisons 

se pose-t-il un problème de contamination et dans 

lesquelles la situation est-elle plutôt favorable? 

Quelles mesures prend-on lorsque des 

contaminations sont constatées? Des mesures 

spécifiques sont-elles prises pour éviter une 

escalade? Ces mesures sont-elles efficaces? Est-

on attentif au moral des détenus? Dispose-t-on de 

chiffres relatifs aux prolongations des congés 

pénitentiaires? Combien de détenus entrent 

potentiellement en ligne de compte pour un tel 

congé? Quel est l'impact sur la surpopulation dans 

les prisons? L'exécution de condamnations non 

urgentes est reportée pour la durée de la crise du 

coronavirus. Dispose-t-on de chiffres à ce sujet? 

Les condamnés qui sont arrivés à six mois de la fin 

de leur peine peuvent bénéficier d'une remise en 

liberté anticipée. Combien de détenus sont 

concernés et les conditions marginales éventuelles 

font-elles l'objet d'un suivi?  

 

01.03  Sophie De Wit (N-VA): In welke 

gevangenissen is er een probleem met 

besmettingen en waar valt het nog mee? Wat doet 

men wanneer besmettingen worden vastgesteld? 

Worden specifieke maatregelen getroffen om 

escalaties te vermijden? Lukt dat? Is er aandacht 

voor het moreel? Zijn er cijfers over de verlengingen 

van het penitentiair verlof? Hoeveel gedetineerden 

komen daarvoor potentieel in aanmerking? Wat is 

de impact op de overbevolking? De uitvoering van 

niet-dringende veroordelingen wordt voor de duur 

van de coronacrisis opgeschort. Zijn daar cijfers 

over? Veroordeelden die op zes maanden van het 

einde van hun straf zijn gekomen, kunnen 

vervroegd in vrijheid worden gesteld. Over hoeveel 

gedetineerden gaat het en hoe worden de eventuele 

randvoorwaarden opgevolgd? 

 

Comment se déroule la surveillance électronique, 

eu égard au fait qu'à l'échelon flamand, l'on 

souhaite continuer à exécuter et à suivre le plus 

possible cette procédure? Quels sont les chiffres et 

comment l'exécution des peines se déroule-t-elle 

dans la pratique à l'heure actuelle? 

 

En ce qui concerne les personnes qui crachent sur 

la voie publique, le ministre sait-il si le respect des 

règles, la qualification des faits et les poursuites se 

déroulent correctement à présent? Un arrêté royal a 

aussi été promulgué ce week-end à propos des 

amendes SAC mais les mineurs d'âge sont exclus 

du champ d'application, ce qui ne facilite 

évidemment pas le maintien de l'ordre à leur égard. 

Comment les mesures administratives et judiciaires 

vont-elles s'articuler dans le cadre des amendes 

SAC? 

 

Hoe verlopen de zaken voor het elektronisch 

toezicht, vooral omdat men dat op Vlaams niveau 

zoveel mogelijk wil blijven uitvoeren en opvolgen? 

Wat zijn de cijfers en hoe verloopt de strafuitvoering 

momenteel in de praktijk?  

 

 

Wat betreft de coronaspuwers: heeft de minister er 

zicht op of de handhaving, de kwalificatie en de 

vervolging nu wel goed lopen? Sinds dit weekend is 

er ook een KB over de GAS-boetes, maar 

minderjarigen zijn uitgesloten, wat de 

ordehandhaving jegens hen bemoeilijkt. En hoe 

zullen de bestuurlijke en de gerechtelijke 

handhaving zich tot elkaar verhouden inzake de 

GAS-boetes?  

 

La présidente: Les questions nos 55004189C de 

Mme Schlitz et 55004207 de Mme Depraetere sont 

reportées. 

 

De voorzitter: Vragen nrs. 55004189C van 

mevrouw Schlitz en 55004207 van 

mevrouw Depraetere worden uitgesteld. 

 

01.04  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): 

L'isolement augmente le risque de dépendance. Les 

établissements de jeu de hasard physiques sont 

fermés. La Commission des jeux de hasard 

01.04  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): 

Isolement vergroot het risico op verslaving. De 

fysieke kansspelinrichtingen zijn gesloten. Voert de 

Kansspelcommissie daarom meer onlinecontroles 
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effectue-t-elle davantage de contrôles en ligne? Le 

ministre fera-t-il en sorte que le message 

d'avertissement sur les sites de paris en ligne soit 

adapté en fonction des risques découlant de la crise 

du coronavirus? Veillera-t-il à ce que la limite de jeu 

ne puisse pas être temporairement relevée? Peut-

on suggérer régulièrement dans un pop-up 

d'abaisser la limite de jeu? 

 

Quelles sont les mesures de précaution prises dans 

les prisons? Toutes les prisons disposent-elles de 

matériel de protection en suffisance? Quelles sont 

les directives en ce qui concerne l'utilisation de ce 

matériel? Comment peut-on empêcher l'apparition 

du virus dans les prisons? Les nouveaux détenus 

sont-ils testés? Quelles sont les directives à suivre 

si une personne présente des symptômes? Les 

détenus contaminés sont-ils "tracés"? 

 

À Audenarde, les prisonniers n'ont pas accès à la 

bibliothèque en raison d'un problème informatique. 

Ce problème se pose-t-il également dans d'autres 

prisons? Les détenus reçoivent un crédit d'appel de 

20 euros. S'agit-il d'une mesure ponctuelle ou 

mensuelle? Le montant peut-il être majoré? Est-il 

possible de permettre aux détenus de communiquer 

avec le monde extérieur par Skype ou par vidéo?  

 

 

Est-il exact que différentes prisons sont confrontées 

à des problèmes d'approvisionnement? Comment 

l'approvisionnement est-il assuré? 

 

Le Conseil central de surveillance pénitentiaire 

(CCSP) a suspendu ses activités. Remplit-il dès lors 

encore sa mission de surveillance légale? Comment 

peut-on organiser la concertation entre le monde 

pénitentiaire et le CCSP afin que ce dernier puisse 

continuer à assurer sa mission de surveillance? 

 

uit? Zal de minister de waarschuwingsboodschap 

op goksites laten aanpassen aan de risico's die 

voortvloeien uit de coronacrisis? Zal de minister 

ervoor zorgen dat de speellimiet tijdelijk niet kan 

worden verhoogd? Kan er worden gezorgd voor een 

pop-up die regelmatig voorstelt om de speellimiet 

naar beneden te halen? 

 

 

Welke voorzorgsmaatregelen nemen de 

gevangenissen? Hebben alle gevangenissen 

voldoende beschermingsmateriaal? Welke 

richtlijnen zijn er voor het gebruik van dat materiaal? 

Hoe wordt vermeden dat het virus de gevangenis 

binnenkomt? Worden nieuwe gevangenen getest? 

Welke richtlijnen zijn er als iemand symptomen 

vertoont? Worden besmette gevangenen getracet? 

 

 

In Oudenaarde hebben de gevangenen geen 

toegang tot de bibliotheek wegens een 

informaticaprobleem. Doet dit probleem zich ook in 

andere gevangenissen voor? Gevangenen krijgen 

een belkrediet van 20 euro. Is dit een eenmalige of 

een maandelijkse maatregel? Kan het bedrag 

worden verhoogd? Is het mogelijk om gevangenen 

via Skype of video te laten communiceren met de 

buitenwereld?  

 

Klopt het verhaal dat verschillende gevangenissen 

kampen met bevoorradingsproblemen? Hoe wordt 

de bevoorrading gegarandeerd? 

 

De Centrale Toezichtsraad voor het 

Gevangeniswezen (CTRG) heeft zijn werking 

stilgelegd. Voldoet de CTRG dan nog wel aan zijn 

wettelijke toezichtopdracht? Hoe kan overleg tussen 

het gevangeniswezen en de CTRG mogelijk worden 

gemaakt, opdat de CTRG zijn toezichtopdracht toch 

kan uitvoeren? 

 

01.05 Vanessa Matz (cdH): La situation est 

extrêmement compliquée dans les prisons. Vu 

l'exiguïté des lieux, la propagation du virus y est 

plus que facilitée. Avec les restrictions imposées et 

les visites interdites, le sentiment de solitude 

s'installe, la nervosité et l'agressivité provoquent 

des incidents. 

 

 

Les avocats multiplient les actions pour permettre la 

libération de détenus pour raisons médicales ou 

pour conditions de détention indignes. Vous avez 

permis des congés prolongés ou des libérations 

anticipées mais les avocats et les directeurs de 

prison estiment ces mesures insuffisantes. 

 

 

01.05  Vanessa Matz (cdH): De situatie in de 

gevangenissen is ontzettend penibel. De kleine 

afmetingen van de cellen en andere ruimten maken 

dat het virus zich vrijwel ongeremd kan verspreiden. 

Door de opgelegde beperkende maatregelen en het 

bezoekverbod dreigen de gevangenen te 

vereenzamen en geven hun nervositeit en 

agressiviteit aanleiding tot incidenten. 

 

De advocaten dienen steeds meer verzoeken in 

voor de invrijheidstelling van gevangenen om 

medische redenen of wegens mensonwaardige 

detentieomstandigheden. U hebt uw toestemming 

gegeven voor het verlengd penitentiair verlof of voor 

de vervroegde vrijlating, maar de advocaten en 

gevangenisdirecteurs vinden die maatregelen 

ontoereikend.  
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Combien de détenus ont-ils été libérés ou mis en 

congé prolongé et dans quelle proportion par 

établissement? Quelles mesures sanitaires ont-

elles été mises en place? Dans quelles prisons s'est 

propagé le coronavirus? 

 

 

Concernant la lutte contre les violences conjugales, 

j'ai interpellé le ministre de l'Intérieur. Si les services 

de police n'ont pas enregistré d'augmentation des 

plaintes, les associations d'écoute et d'aide aux 

victimes enregistrent un nombre d'appels au 

secours de plus en plus important. 

 

 

La semaine dernière, vous avez rencontré vos 

collègues des entités fédérées à ce sujet. Selon la 

presse, des mesures ont été prises mais elles sont 

insuffisantes, vu l'urgence de la situation pour les 

victimes, majoritairement féminines.  

 

 

Hoeveel gevangenen werden er vrijgelaten en 

hoeveel kregen een verlengd penitentiair verlof? 

Over hoeveel personen per inrichting gaat het? 

Welke gezondheidsmaatregelen werden er 

getroffen? In welke gevangenissen heeft het virus 

zich al verspreid?  

 

Ik heb de minister van Binnenlandse Zaken 

geïnterpelleerd over de bestrijding van 

partnergeweld. Het kan dan wel zijn dat de 

politiediensten geen groter aantal klachten hebben 

geregistreerd, de verenigingen voor 

slachtofferbejegening en -hulp stellen wel vast dat 

steeds meer mensen een noodkreet slaken. 

 

Vorige week hebt u hierover met uw collega's van 

de deelgebieden vergaderd. Volgens berichten in de 

pers werden er maatregelen genomen, maar 

volstaan die niet omdat de voornamelijk vrouwelijke 

slachtoffers in acute nood verkeren.  

 

J'ai proposé des mesures praticables. Nous 

pouvons imposer aux zones de police de rappeler 

les victimes qui ont déposé une plainte ou une fiche 

de renseignement ces trois derniers mois. Sans 

instruction, les zones ne le font pas. Le service 

d'aide aux victimes pourrait le faire. Vous pouvez 

prendre une circulaire avec le ministre De Crem. 

 

 

Comme en Espagne ou en France, les 

pharmaciens pourraient être des intermédiaires 

vers le service de police. Malgré leurs tâches 

multiples, s'ils reçoivent des instructions, c'est 

possible. 

 

Un numéro d'appel par SMS pourrait être dédié aux 

violences, à l'instar du 112 pour les sourds et 

malentendants.  

 

Ces mesures ne coûtent presque rien mais 

permettent de protéger les victimes. Qu'en pensez-

vous? Pouvez-vous rendre compte de votre réunion 

de jeudi? Ces situations dramatiques ne peuvent 

attendre. 

 

Ik heb een aantal werkbare maatregelen 

voorgesteld. We kunnen eisen dat de politiezones 

de slachtoffers die de afgelopen drie maanden een 

klacht of een inlichtingenfiche ingediend hebben, 

terug oproepen. Zonder instructies doen de zones 

dat niet. De dienst Slachtofferhulp zou dat kunnen 

doen. U kunt hierover samen met minister De Crem 

een omzendbrief opstellen. 

 

Net zoals in Spanje en Frankrijk zouden de 

apothekers als tussenpersoon voor de politie 

kunnen optreden. Ondanks hun uitgebreid 

takenpakket zou dat, als ze instructies krijgen, 

mogelijk zijn. 

 

Er zou een sms-nummer voor geweld in het leven 

kunnen worden geroepen, zoals het nummer 112 

voor doven en slechthorenden.  

 

Die maatregelen kosten bijna niets maar maken het 

mogelijk de slachtoffers te beschermen. Wat vindt u 

daarvan? Kunt u verslag uitbrengen over uw 

vergadering van donderdag? Die tragische situaties 

dulden geen uitstel. 

 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): D'après les 

associations ou les avocats en droit de la famille, 

avec le confinement, le risque de violences 

familiales apparaît là où il ne s'observait pas, ces 

mêmes violences s'aggravent là où elles existaient. 

 

 

 

L'interdiction temporaire de résidence apparaît 

comme une possibilité de réduire les risques mais 

des difficultés surgissent. Par exemple, il suffit pour 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Volgens de 

verenigingen of de advocaten gespecialiseerd in 

familierecht komen de risico's op familiaal geweld 

als gevolg van de lockdown nu tot uiting in gezinnen 

waar dat vroeger niet het geval was en wordt dat 

geweld ook erger in gezinnen waar dat eerder wel al 

bestond. 

 

Het opleggen van een tijdelijk woonverbod is een 

mogelijkheid om de risico's te verminderen, maar in 

dat verband rijzen er een aantal moeilijkheden. Het 
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le conjoint violent d'être en défaut pour empêcher 

une décision accordant la jouissance de la 

résidence conjugale à la victime. En outre, les juges 

sont réticents à l'application de cette mesure vu la 

difficulté actuelle à trouver un logement. 

 

volstaat bijvoorbeeld dat de gewelddadige partner in 

gebreke is om te beletten dat er een uitspraak komt 

waarbij het slachtoffer het genot van de 

gezinswoning wordt toegekend. Bovendien staan de 

rechters weigerachtig tegenover de toepassing van 

die maatregel, gelet op de huidige moeilijkheden 

om een woning te vinden. 

 

Met-on des moyens supplémentaires à la 

disposition des parquets qui travaillent en service 

réduit pour qu'ils puissent prononcer des décisions 

d'interdiction de résidence et de contact? La charge 

de la preuve est-elle allégée du fait de la difficulté 

supérieure d'apporter des témoignages à l'appui de 

la plainte? Des vidéoconférences ont-elles eu lieu 

dans ces affaires?  

 

Vu avez pris des mesures pour éviter que le virus 

entre dans les prisons. Les circonstances 

démontrent qu'il est possible de réduire la 

population carcérale, c'est un enseignement qu'il 

faudra retenir. Seulement, agents comme détenus 

craignent la contamination en raison de la 

promiscuité et du manque de matériel de protection. 

 

 

Quand et comment va-t-on évaluer les mesures de 

restriction? Le téléphone sera-t-il gratuit pour que 

les détenus puissent rester en contact avec leurs 

proches? De quel matériel disposent les agents? A-

t-on mis des agents en quarantaine? La capacité de 

25 lits de l'unité COVID de la prison de Bruges est-

elle suffisante? 

 

Worden er extra middelen ter beschikking gesteld 

van de parketten die met een beperkte dienst 

werken, opdat ze beslissingen inzake huis- en 

contactverbod zouden kunnen opleggen? Wordt de 

bewijslast verlicht doordat het moeilijker is om de 

klacht met getuigenissen te onderbouwen? Hebben 

er in deze zaken videoconferenties 

plaatsgevonden?  

 

U hebt maatregelen genomen om te voorkomen dat 

het virus de gevangenissen binnendringt. De 

omstandigheden tonen aan dat het mogelijk is om 

het aantal gevangenen terug te dringen. Dit is een 

les die we moeten onthouden. Zowel de beambten 

als de gevangenen vrezen echter voor besmetting 

als gevolg van de promiscuïteit en het gebrek aan 

beschermingsmateriaal.  

 

Wanneer en hoe zal men de beperkende 

maatregelen evalueren? Zal telefoneren gratis 

worden zodat de gedetineerden in contact kunnen 

blijven met hun naasten? Over welk materiaal 

beschikken de beambten? Werden er beambten in 

quarantaine geplaatst? Is de capaciteit van de 

COVID-eenheid in de gevangeniste Brugge met 

25 bedden voldoende? 

 

01.07  Khalil Aouasti (PS): De plus en plus, le 

personnel soignant et de première ligne est victime 

d'actes de discrimination liés à la peur de la 

pandémie. Cette peur semble justifier aux yeux de 

certains des actes indicibles, tel des changements 

de serrures de logements communs, des 

agressions, du vandalisme. 

 

Ces actes sont répréhensibles pénalement et 

aggravés par l'existence d'un motif de 

discrimination lié à l'état de santé effectif ou 

supposé d'une personne. 

 

À l'exception de faits graves, le seuil maximal de la 

peine dont sont assorties ces infractions ne 

dépasse pas un an de prison et ne sont pas une 

priorité de la politique criminelle. Ceci se serait 

matérialisé par l'impossibilité pour un infirmier 

chassé de chez lui de porter plainte, le 

commissariat ayant rétorqué avoir d'autres priorités. 

 

 

C'est inadmissible et, face à un phénomène de 

01.07  Khalil Aouasti (PS): Het zorg- en 

eerstelijnspersoneel wordt steeds meer het 

slachtoffer van daden van discriminatie, uit angst 

voor de pandemie. Voor sommigen rechtvaardigt 

die angst blijkbaar onbeschrijflijke daden, zoals het 

veranderen van sloten in gemeenschappelijke 

woningen, agressie en vandalisme. 

 

Dit zijn verwerpelijke strafbare feiten met de 

verzwarende omstandigheid van discriminatie op 

grond van iemands effectieve of veronderstelde 

gezondheidstoestand. 

 

Tenzij het over zware feiten gaat, bedraagt de 

maximumstraf voor dergelijke misdrijven niet meer 

dan een jaar gevangenisstraf. Bovendien betreft het 

feiten die niet prioritair zijn in het strafrechtelijk 

beleid. Zo werd een verpleger die een klacht wilde 

indienen omdat hij uit zijn woonst verjaagd was, 

wandelen gestuurd op het politiebureau, waar men 

naar eigen zeggen andere prioriteiten had. 

 

Dat is ontoelaatbaar. Op dit maatschappelijk 



CRABV 55 COM 143 08/04/2020  

 

CHAMBRE-2E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2019 2020 KAMER-2E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

9 

société, une réponse de société s'impose. 

 

 

Quel mot d'ordre avez-vous donné aux parquets à 

ce sujet? Pouvez-vous nous assurer que ces 

infractions ne figureront pas dans les priorités 

basses et que suite sera donnée à ces plaintes? 

Userez-vous de votre droit d'injonction positive pour 

poursuivre ces actes doublés de discrimination? 

 

fenomeen moet een maatschappelijk antwoord 

worden geformuleerd. 

 

Welke instructies hebt u het parket daarover 

gegeven? Kunt u verzekeren dat dergelijke 

misdrijven geen lage prioriteit zullen krijgen en dat 

de klachten behandeld zullen worden? Zult u uw 

positief injunctierecht uitoefenen om dergelijke 

daden die ingegeven zijn door discriminatie te 

vervolgen? 

 

La justice n'est pas épargnée par les conséquences 

du coronavirus. Il a fallu reporter de nombreuses 

audiences et de nombreux actes de procédure sont 

en attente. Malgré des directives sur le télétravail et 

les permanences, la Justice est ralentie. 

 

 

Quels sont les moyens débloqués pour limiter ces 

retards? Comment les juridictions vont-elles 

résorber le retard lié à l'épidémie du COVID-19 et 

gérer les reports d'audience? 

 

 

Dans certains tribunaux, les délais de fixation étant 

comptabilisés en années, comment va-t-on 

rattraper les semaines perdues? Avez-vous un 

plan? Allouera-t-on des moyens financiers, humains 

et techniques aux arrondissements judiciaires dans 

ce but? Des magistrats seront-ils nommés à court 

ou moyen terme? 

 

 

 

 

Qui bénéficie de la vidéoconférence Cisco Webex? 

Qu'en est-il de la signature électronique pour les 

actes de procédure et les jugements? D'autres 

évolutions ICT sont-elles nécessaires pour une 

Justice "à distance"? 

 

 

 

En cas de prolongation du confinement, n'y aura-t-il 

pas une atteinte disproportionnée au droit d'accès à 

un juge? La prolongation des délais en fonction de 

cette période est-elle la plus adéquate? Ne faut-il 

pas prévoir une extension de la force majeure et 

une suspension unique des délais? 

 

De justitie blijft niet gespaard van de gevolgen van 

het coronavirus. Talloze zittingen moesten worden 

verdaagd en vele akten van rechtspleging werden 

on hold gezet. Ondanks richtlijnen over het telewerk 

en de permanenties loopt de werking van de justitie 

vertraging op. 

 

Welke middelen worden er uitgetrokken om die 

vertragingen te beperken? Hoe zullen de 

rechtscolleges de achterstand die te wijten is aan 

de COVID-19-epidemie inhalen en hoe zullen ze de 

uitgestelde zittingen opnieuw inkalenderen?  

 

Hoe zal men de verloren weken kunnen inhalen, in 

de wetenschap dat bij sommige rechtbanken de 

termijnen voor de bepaling van de rechtsdag in 

jaren worden uitgedrukt? Hebt u een plan 

uitgewerkt? Zullen er in dat verband financiële, 

personele en technische middelen worden 

gealloceerd ten behoeve van de gerechtelijke 

arrondissementen? Zullen er op korte of 

middellange termijn nog magistraten worden 

benoemd?  

 

Wie heeft er toegang tot het 

videoconferentiesysteem Cisco Webex? Is het 

mogelijk de elektronische handtekening in te voeren 

voor akten van rechtspleging en vonnissen? Zijn er 

andere ICT-oplossingen nodig om de 

werkzaamheden van de justitie ook op afstand te 

kunnen voortzetten? 

 

Indien de lockdownmaatregelen nog zouden 

worden verlengd, zou dat dan geen overmatige 

schending van het recht op toegang tot een rechter 

zijn? Is het wel wenselijk om de termijnen met een 

even lange periode te verlengen? Zou het niet 

aangewezen zijn het begrip overmacht uit te breiden 

en de termijnen eenmalig op te schorten? 

 

01.08  Katja Gabriëls (Open Vld): Il importe que 

les juges d'instruction puissent continuer à faire leur 

travail. S'ils devaient interrompre leurs activités pour 

cause de maladie, les dossiers continueraient à 

s'accumuler. Quelles mesures sont prises afin qu'ils 

puissent travailler en toute sécurité? Reçoivent-ils 

du matériel de protection? Un effectif minimum 

01.08  Katja Gabriëls (Open Vld): Het is belangrijk 

dat de onderzoeksrechters hun werk kunnen blijven 

doen. Als zij uitvallen wegens ziekte, dan zullen de 

dossiers zich blijven opstapelen. Welke 

maatregelen worden genomen opdat zij veilig 

kunnen werken? Krijgen zij beschermend 

materiaal? Kan er in een 
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peut-il être prévu afin de procéder à des devoirs 

d'instruction, tels que des écoutes téléphoniques? 

Des accords peuvent-ils être conclus avec le 

ministre de l'Intérieur concernant l'audition de 

prévenus malades? 

 

minimumpersoneelscapaciteit worden voorzien om 

onderzoeksdaden uit te voeren, zoals telefoontaps? 

Kunnen afspraken worden gemaakt met de minister 

van Binnenlandse Zaken over het ondervragen van 

zieke verdachten? 

 

Un point "autres infractions" apparaît dans la 

circulaire COVID-19 du Collège des procureurs 

généraux relative aux taux de peine. La marge 

d'interprétation des taux de peine n'est-elle pas trop 

large? Quelles sont les chances réelles d'un 

recours à ces articles? Ne risque-t-on pas d'avoir un 

problème de preuves, très certainement avec 

l'application de l'article 454 du Code pénal? 

 

De coronarondzendbrief van het College van 

procureurs-generaal over de strafmaten bevat een 

punt "andere inbreuken". Is de interpretatie van de 

strafmaten daarin niet te ruim? Hoe groot is de kans 

dat er daadwerkelijk op deze artikelen een beroep 

wordt gedaan? Zijn er geen problemen met de 

bewijzen, zeker met de toepassing van artikel 454 

van het Strafwetboek? 

 

01.09  Laurence Zanchetta (PS): Le confinement 

exacerbe les violences faites aux femmes. Chaque 

année, plus de 40 000 plaintes sont déposées pour 

violences intrafamiliales mais un tiers des faits 

seulement sont rapportés à la police. Ainsi, on n'ose 

imaginer l'enfer de ces femmes confinées avec leur 

bourreau, parfois avec des enfants. Les appels à la 

ligne "Écoute Violences Conjugales" ont augmenté 

depuis le confinement et a même doublé ces 

derniers jours. 

 

 

 

 

La Wallonie, la Fédération Wallonie-Bruxelles, la 

Région bruxelloise et la COCOF ont créé une 

task force pour s'assurer que le nombre des places 

d'accueil est suffisant et pour répondre aux besoins 

d'éloignement en urgence du domicile. Une 

campagne de communication, rappelant les 

numéros des services d'urgence, a également été 

lancée. Une conférence interministérielle a traité ce 

sujet. 

 

 

Quelles sont les mesures pour aider ces victimes 

de violences? Comment poursuivre ces infractions 

alors que le parquet fonctionne en effectif réduit? 

Avez-vous prévu des moyens supplémentaires? 

 

 

Les ordonnances d'éloignement sont-elles 

préconisées? Comment s'organisent-elles eu égard 

aux mesures de confinement? Les ouvertures de 

dossiers pour violences conjugales ont-elles 

récemment augmenté?  

 

01.09  Laurence Zanchetta (PS): De 

lockdownmaatregelen verergeren het geweld tegen 

vrouwen. Elk jaar worden er meer dan 

40.000 klachten ingediend wegens intrafamiliaal 

geweld, maar dat is slechts het topje van de ijsberg. 

Amper een derde van de feiten wordt bij de politie 

gemeld. We mogen er niet aan denken wat voor 

een hel die vrouwen, soms met hun kinderen, 

moeten doorstaan, nu ze binnen moeten blijven met 

de man die hen mishandelt. Het aantal oproepen 

naar de hulplijn Écoute Violences Conjugales is 

toegenomen sinds de lockdown werd ingesteld, en 

is de voorbije dagen zelfs verdubbeld. 

 

Wallonië, de Franse Gemeenschap, het Brusselse 

Gewest en de COCOF hebben een taskforce 

opgericht om ervoor te zorgen dat er voldoende 

opvangplaatsen zijn en om te beantwoorden aan de 

acute noden in verband met uithuisplaatsing. 

Tevens werd er een communicatiecampagne 

opgezet, waarbij de oproepnummers van de 

hulpdiensten in herinnering worden gebracht. Het 

thema werd ook behandeld op een interministeriële 

conferentie. 

 

Welke maatregelen worden er genomen om de 

slachtoffers van huiselijk geweld te helpen? Hoe 

worden geweldplegers vervolgd, nu de parketten op 

halve kracht werken? Hebt u voorzien in 

bijkomende middelen? 

 

Hoe worden bevelen tot uithuisplaatsing verzoend 

met de lockdownmaatregelen? Is het aantal 

dossiers die geopend werden wegens 

partnergeweld onlangs gestegen?  

 

01.10  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Je remercie 

tous les travailleurs de la Chambre qui permettent la 

tenue de ces travaux et les services du ministre. 

 

 

La situation dans les prisons est explosive. Le 

01.10  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Ik bedank al 

de personeelsleden van de Kamer die onze 

werkzaamheden mogelijk maken en ook de 

diensten van de minister. 

 

De situatie in de gevangenissen is explosief. De 
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risque sanitaire mais aussi sécuritaire y est élevé 

avec la suspension des parloirs, des activités, 

rémunérées ou non, et les difficultés 

d'approvisionnement via la cantine. La prison doit 

être une priorité dans la distribution du matériel 

sanitaire. Il faut aussi désengorger les prisons 

surpeuplées en libérant un certain nombre de 

détenus, comme le font des pays voisins. Où en est 

la Belgique?  

 

 

Si le confinement est prolongé, il faut des réponses 

structurelles pour apaiser les tensions liées à 

l'absence de contact avec l'extérieur. Je salue votre 

initiative d'accorder à chaque détenu vingt euros de 

crédit d'appel. N'est-il pas temps que Telio fasse sa 

part en offrant aussi un crédit d'appel le temps du 

confinement?  

 

gezondheids- en veiligheidsrisico's zijn er hoog, 

want er is geen bezoek meer mogelijk en de – 

bezoldigde en andere – activiteiten zijn opgeschort 

en de bevoorrrading via de kantine verloopt moeilijk. 

De gevangenissen moeten voorrang krijgen bij de 

verdeling van het medische materiaal. De 

overbevolkte gevangenissen moeten ook worden 

ontlast door een deel van de gevangenen vrij te 

laten, zoals dat in de buurlanden gebeurt. Wat is de 

situatie in België? 

 

Als de lockdown verlengd wordt, moeten er 

structurele antwoorden worden aangereikt om de 

spanningen ten gevolge van het ontbreken van 

contacten met de buitenwereld weg te nemen. Ik 

ben blij met uw initiatief om elke gedetineerde een 

belkrediet van twintig euro toe te kennen. Is het niet 

tijd dat Telio ook een inspanning doet door een 

belkrediet toe te kennen voor zolang de 

lockdownperiode duurt?  

 

Pourriez-vous mener la négociation?  

 

L'équipement des prisons en matériel de 

vidéoconférence pour que les détenus assistent à 

leur audience pourrait-il servir pour maintenir le 

contact avec les proches? 

 

Certaines prisons peinent à approvisionner la 

cantine des détenus. Avec la crise, des chaînes de 

supermarchés ne peuvent plus honorer les contrats. 

Cela surcharge les établissements qui se 

concentrent sur la gestion du COVID-19 et pénalise 

les détenus dont les revenus ont déjà chuté à cause 

de l'arrêt des activités rémunérées et la pénurie de 

produits de première nécessité comme le savon. 

 

 

 

Une négociation avec la grande distribution est-elle 

en cours? Pourriez-vous distribuer à chaque détenu 

un kit d’hygiène minimum? 

 

Plusieurs prisons participent à la mobilisation et 

fabriquent des masques buccaux. S’agit-il de 

commandes précises, de contrats octroyés par la 

Régie du travail pénitentiaire? Si oui, pour quel 

client? Cela se fait-il selon les conditions habituelles 

du travail pénitentiaire? Les établissements, 

personnel et détenus, bénéficient-ils de ces 

masques? 

 

Zou u de onderhandelingen kunnen leiden?  

 

Zou het materieel waarover de gevangenissen 

beschikken om gevangenen via videoconferentie te 

laten verhoren, niet gebruikt kunnen worden om ze 

in contact met hun naasten te houden? 

 

Sommige gevangenissen hebben moeite om 

voldoende voedsel voor de kantines van de 

gevangenen te laten leveren. Door de crisis kunnen 

supermarktketens de contracten niet meer 

nakomen. Dat zorgt voor bijkomend werk voor de 

instellingen die zich op het beheer van COVID-19 

focussen en benadeelt de gevangenen wier 

inkomen al gedaald is door de stopzetting van de 

betaalde activiteiten en het tekort aan 

basisbenodigdheden zoals zeep.  

 

Lopen er onderhandelingen met de 

grootwinkelbedrijven? Kunt u elke gedetineerde een 

basishygiënekit laten bezorgen? 

 

Verschillende gevangenissen nemen deel aan de 

inspanningen en maken mondmaskers. Betreft het 

specifieke bestellingen of contracten die door de 

Regie van de Gevangenisarbeid toegekend 

werden? Zo ja, voor welke klant? Gebeurt dit 

volgens de gebruikelijke voorwaarden voor 

gevangenisarbeid? Worden die maskers ook ter 

beschikking gesteld van het personeel en de 

gevangenen in die instellingen? 

 

01.11  John Crombez (sp.a): L'atmosphère est 

plus calme dans les prisons depuis que tant les 

gardiens que les détenus bénéficient de matériel de 

protection. Les stocks sont-ils suffisants? La 

fabrication de masques buccaux par les détenus 

01.11  John Crombez (sp.a): De sfeer in de 

gevangenissen is rustiger sinds er 

beschermingsmateriaal is voor zowel cipiers als 

gevangenen. Is er voldoende voorraad? Wordt er 

ook eigen productie van de gevangenen ingezet? 
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est-elle une réalité à l'heure où nous parlons? 

 

Les règles de libération ont été adaptées à 

l'occasion de la crise du COVID-19. Il semble qu'à 

Bruxelles, une dizaine d'hommes qui avaient 

exploité sexuellement une jeune mineure ont été 

libérés. Nul ne sait précisément s'il s'agit d'une 

conséquence de l'adaptation des règles. Jusqu'à 

quel niveau les règles en matière de libération 

peuvent-elles être appliquées? 

 

 

 

De regels inzake vrijlating zijn aangepast naar 

aanleiding van de COVID-19-crisis. In Brussel zou 

een tiental mannen die een minderjarig meisje 

seksueel hadden uitgebuit, zijn vrijgelaten. Het is 

niet duidelijk of dit een gevolg is van de aangepaste 

regeling. Tot op welke hoogte kunnen de ingestelde 

regels inzake vrijlaten worden toegepast? 

 

Quel sera le statut des agents pénitentiaires placés 

en quarantaine? Il est impossible de savoir 

précisément s'ils peuvent être mis en disponibilité 

ou non.  

 

Pour terminer, je voudrais demander, au nom de 

Mme Depraetere, si des accords peuvent être 

conclus avec les huissiers de justice et les bureaux 

de recouvrement afin d'éviter d'accroître encore la 

précarité des personnes déjà vulnérables en ces 

temps de crise.  

 

Wat moet er gebeuren met cipiers die in 

quarantaine zijn gegaan? Het is onduidelijk of zij al 

dan niet in disponibiliteit kunnen terechtkomen.  

 

 

Tot slot vraag ik in naam van mevrouw Depraetere 

of er afspraken kunnen worden gemaakt met 

gerechtsdeurwaarders en incassokantoren, opdat in 

deze crisistijd de miserie van mensen niet nog 

groter wordt gemaakt? 

 

01.12  Nathalie Gilson (MR): La promiscuité, 

l’absence d’eau et la mauvaise santé sont des 

facteurs aggravants de propagation du virus. 

Certains agents pénitentiaires sont dans des 

situations à risque. Pendant le confinement, le 

manque d'activité génère de graves tensions. 

 

 

Vous avez décidé de recourir au congé prolongé et 

à la libération anticipée. D’après la presse, 

323 détenus bénéficient d’un congé prolongé 

jusqu’au 19 avril. Combien de détenus peuvent-ils 

être visés par ces mesures? Comme d'autres pays 

européens, avez-vous envisagé le port du bracelet 

électronique? En avez-vous parlé lors du Conseil 

européen cette semaine et avec les 

Communautés? 

 

 

 

Combien de détenus font partie du groupe 

vulnérable susceptible de développer une forme 

grave du COVID-19? 

 

Les directeurs de prison prennent la décision. 

Quelle charge de travail cela représente-t-il? Quels 

sont les droits de la victime, sachant que la décision 

sera prise par le seul directeur? Quel encadrement 

est-il prévu pour garantir, en cas de sortie de 

l'auteur des faits, les droits de la victime, par 

exemple en cas de mesures d'éloignement? 

 

01.12  Nathalie Gilson (MR): De overbevolking van 

de gevangenissen, een gebrek aan water en een 

slechte gezondheid zijn factoren die de verspreiding 

van het virus versnellen. Voor sommige penitentiair 

beambten is de situatie risicovol. Tijdens deze 

periode met beperkende maatregelen leidt het 

gebrek aan activiteiten tot zware spanningen. 

 

U hebt besloten om gebruik te maken van het 

verlengde penitentiair verlof en de vervroegde 

vrijlating. Volgens de pers zouden 

323 gedetineerden een verlengd penitentiair verlof 

genieten tot 19 april. Hoeveel gevangenen kunnen 

er van die maatregelen gebruikmaken? Hebt u in 

navolging van andere Europese landen het gebruik 

van de elektronische enkelband overwogen? Hebt u 

dat deze week op de bijeenkomst van de Europese 

Raad aangekaart en hebt u dat met de 

Gemeenschappen besproken? 

 

Hoeveel gedetineerden behoren er tot de kwetsbare 

groep van personen die mogelijk een ernstige vorm 

van COVID-19 kunnen ontwikkelen? 

 

De gevangenisdirecteurs nemen de beslissingen op 

dat vlak. Welke werklast brengt dat met zich mee? 

Wat zijn de rechten van de slachtoffers, in de 

wetenschap dat de beslissing enkel door de 

directeur genomen wordt? In welke begeleiding 

wordt er voorzien om te verzekeren dat de rechten 

van de slachtoffers gewaarborgd worden wanneer 

de dader vrijkomt, bijvoorbeeld in geval van een 

contactverbod? 

 

Il faut s'assurer que le condamné ne causera de We moeten er zeker van zijn dat de veroordeelden 
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problèmes de santé à sa sortie. Cela suppose que 

les détenus soient dépistés. Font-ils partie des 

groupes prioritaires? Quid des agents 

pénitentiaires? 

 

Y a-t-il suffisamment de matériel de protection? 

Combien de masques sont-ils en cours de 

fabrication? À qui sont-ils destinés et de quel type 

s'agit-il? 

 

La présidente: La question n° 55004661C de 

Mme Schlitz est reportée. 

 

na hun vrijlating geen gezondheidsproblemen 

veroorzaken. Dat houdt dus in dat de gedetineerden 

getest moeten worden. Behoren zij tot de prioritaire 

groepen? Hoe zit het met de cipiers? 

 

Is er voldoende beschermingsmateriaal? Hoeveel 

mondmaskers worden er momenteel 

geproduceerd? Voor wie zijn ze bedoeld en over 

welk type gaat het? 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55004661C van 

mevrouw Schlitz wordt uitgesteld. 

 

01.13  Servais Verherstraeten (CD&V): Des 

détenus confectionnent de leur propre initiative des 

masques buccaux, des gardiens font spontanément 

des heures supplémentaires. Les magistrats 

accomplissent un travail titanesque et les greffes 

mettent tout en œuvre pour qu'un maximum de 

dossiers puissent être tenus en délibéré. Dans les 

périodes de crise, les gens donnent le meilleur 

d'eux-mêmes. 

 

Les conditions de quarantaine multiplient toutefois 

les cas de violence intrafamilale et d'agression 

contre les prestataires de soins. Quelles mesures 

peuvent être prises sur ce plan? Que pouvons-nous 

faire pour garantir la sécurité des gens qui font que 

la société puisse continuer de tourner? 

 

Dans les prisons, la situation est particulièrement 

précaire. Nous pouvons soulager les prisons en 

limitant le taux d'occupation mais des mesures 

d'assouplissement ne sont pas possibles pour tous 

les détenus. Comment la sélection est-elle opérée? 

 

01.13  Servais Verherstraeten (CD&V): 

Gedetineerden maken uit eigen beweging 

mondmaskers, cipiers kloppen spontaan overuren. 

De magistraten leveren een titanenwerk en de 

griffies doen alles opdat zoveel mogelijk dossiers in 

beraad kunnen worden genomen. In crisistijden 

komt het beste in de mensen naar boven. 

 

 

 

De quarantaineomstandigheden leiden echter ook 

tot een toename van intrafamiliaal geweld en 

agressie tegen hulpverleners. Welke maatregelen 

kunnen op dit vlak worden genomen? Wat kunnen 

wij doen om de veiligheid te garanderen van de 

mensen die de samenleving doen draaien? 

 

In de gevangenissen is de veiligheid het meest 

precair. We kunnen de gevangenissen ontlasten 

door de bezetting te beperken, maar coulante 

maatregelen zijn niet voor alle gedetineerden 

mogelijk. Hoe wordt de selectie gemaakt? 

 

01.14  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): La 

Justice semble avoir soudainement fait un bon en 

avant de vingt ans dans le temps. Le personnel 

peut tout à coup faire du télétravail et il est fait 

usage de vidéoconférences. À Malines, une 

audition à distance a été organisée entre le juge 

d'instruction et la prison. S'agissait-il d'un test 

ponctuel ou va-t-on étendre cette possibilité? Quelle 

technologie a-t-on utilisée? Existe-t-il une base 

légale pour cette vidéoconférence? La loi que nous 

avions approuvée à ce sujet au cours de la 

précédente législature a en effet été annulée par la 

Cour constitutionnelle. Va-t-on à présent également 

assister à une accélération sur d'autres plans? Je 

songe notamment à la signature numérique. 

 

Les documents physiques doivent toujours être 

déposés aux greffes. Y dispose-t-on de 

suffisamment de matériel de protection? Existe-t-il 

un plan afin de combler l'arriéré croissant? 

 

01.14  Kristien Van Vaerenbergh (N-VA): Justitie 

lijkt ineens twintig jaar vooruit in de tijd 

gekatapulteerd. Mensen kunnen plots telewerken 

en er wordt gebruik gemaakt van videoconferenties. 

In Mechelen werd een verhoor op afstand 

georganiseerd tussen de onderzoeksrechter en de 

gevangenis. Was dit een eenmalige proef of wordt 

dit uitgebreid? Welke technologie werd gebruikt? Is 

er een wettelijke basis voor deze videoconferentie? 

De wet die wij hieromtrent in de vorige legislatuur 

hadden goedgekeurd, werd immers door het 

Grondwettelijk Hof vernietigd. Komt er nu ook op 

andere vlakken een versnelling? Ik denk aan de 

digitale handtekening. 

 

 

Fysieke stukken moeten nog steeds bij de griffies 

worden ingediend. Beschikken zij over voldoende 

beschermingsmateriaal? Is er een plan om de 

oplopende achterstand in te halen? 

 

Les mesures liées à la crise du coronavirus De coronamaatregelen leiden tot een toename van 
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entraînent une augmentation du nombre de faits de 

violences intrafamiliales. Le ministre peut-il clarifier 

la question de savoir si les mesures d'éloignement 

du domicile sont toujours possibles? 

 

Qu'en est-il des saisies-exécutions immobilières? 

Un débiteur dont la maison est saisie peut-il 

toujours être expulsé en vertu des dispositions de 

l'acte notarié? 

 

À ce jour, un seul membre de la bande dite "de 

Bruxelles" est encore détenu. Où en est l'enquête? 

Pour quelles raisons les membres de la bande ont-

ils été libérés? Un lien peut-il être établi avec les 

mesures relatives au coronavirus? J'espère que 

non, car les faits commis sont graves. 

 

het intrafamiliaal geweld. Het is echter niet duidelijk 

of uithuisplaatsingen nog steeds mogelijk zijn. Kan 

de minister hierover duidelijkheid geven? 

 

 

Wat met het uitvoerend beslag op een onroerend 

goed? Kan een schuldenaar wiens huis in beslag is 

genomen, nog steeds uit het huis worden gezet in 

gevolge de bepalingen van de notariële akte?  

 

Van de zogenaamde 'bende van Brussel' wordt 

momenteel nog maar één persoon vastgehouden. 

Wat is de stand van zaken van het onderzoek? 

Welke motivering was er voor de vrijlating van de 

bendeleden? Is er een verband met de 

coronamaatregelen? Ik hoop van niet, want het gaat 

hier over ernstige feiten. 

 

01.15  Koen Geens, ministre (en français): Le 

gouvernement a pris des mesures de prévention et 

de contrôle pour protéger la santé publique. Le 

système carcéral a élaboré des lignes directrices 

pour la protection maximale du personnel et des 

détenus.  

 

01.15 Minister Koen Geens (Frans): De regering 

heeft preventie- en controlemaatregelen genomen 

om de volksgezondheid te beschermen. Het 

gevangeniswezen heeft richtlijnen opgesteld voor 

een maximale bescherming van het personeel en 

de gedetineerden. 

 

(En néerlandais) Le Conseil national de sécurité a 

rédigé immédiatement des instructions pour les 

établissements pénitentiaires. Ces instructions sont 

régulièrement actualisées et complétées par une 

FAQ. La dernière version date du 3 avril et 

comporte 32 pages et 43 questions dans le cadre 

de la FAQ. 

 

Le personnel des prisons doit porter un masque 

buccal. Par équipe, un masque par personne est 

prévu. Les masques restent dans la prison et sont 

lavés et repassés par les détenus qui portent eux-

mêmes un masque buccal et des gants. 

 

 

 

On prend la température de tous les nouveaux 

détenus qui sont placés en isolement à titre 

préventif pendant deux semaines. Toutes les 

visites, sauf celles d'avocats, de membres 

d'ambassades ou autres, sont suspendues jusqu'au 

19 avril.  

 

(Nederlands) De Nationale Veiligheidsraad heeft 

vrijwel onmiddellijk instructies opgesteld voor de 

gevangenissen. Ze worden regelmatig 

geactualiseerd en aangevuld met FAQ's. De laatste 

versie dateert van 3 april en omvat 32 bladzijden en 

43 FAQ's.  

 

 

Het personeel in de gevangenissen moet een 

mondmasker dragen. Er wordt per shift in één 

masker per personeelslid voorzien. De maskers 

blijven in de gevangenis en worden er door de 

gedetineerden gewassen en gestreken. De 

gedetineerden dragen daarbij zelf een mondmasker 

en handschoenen. 

 

Van iedere gedetineerde die de gevangenis 

binnenkomt, wordt de temperatuur gemeten. Elke 

nieuwe gedetineerde wordt veertien dagen 

preventief geïsoleerd. Elk bezoek, behalve dat van 

advocaten en leden van ambassades en dergelijke, 

is tot minstens 19 april opgeschort.  

 

(En français) Des équipements de protection sont 

fournis et mis à disposition des agents. 

 

(Frans) Er worden beschermingsmiddelen geleverd 

en ter beschikking gesteld van de penitentiair 

beambten. 

 

(En néerlandais) Le service en charge des achats et 

de la logistique auprès de l'administration 

pénitentiaire fournit les équipements de protection 

nécessaires aux membres du personnel et aux 

détenus. Il s'agit, entre autres, de savon, kleenex, 

eau de Javel, gants à usage unique et lingettes 

(Nederlands) De dienst Aankopen en Logistiek van 

het gevangeniswezen voorziet in de nodige 

beschermingsartikelen voor personeel en 

gevangenen. Het betreft onder meer zeep, papieren 

zakdoeken, bleekwater, wegwerphandschoenen en 

desinfecterende doekjes. De medische dienst 
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désinfectantes. Le service médical fournit au 

personnel médical du gel désinfectant pour les 

mains, des masques buccaux, des gants à usage 

unique et des lunettes de protection. Les 

instructions en matière d'utilisation de ces 

équipements doivent être suivies scrupuleusement. 

 

voorziet voor het medisch personeel in handgels, 

mondmaskers, wegwerphandschoenen en 

veiligheidsbrillen. De instructies voor het gebruik 

ervan moeten strikt worden opgevolgd. 

 

(En français) Les masques buccaux sont produits 

dans les ateliers de la Régie du travail pénitentiaire 

ou achetés. Dix-sept mille cinq cents masques ont 

été fournis à l'administration. Tous les 

établissements sont équipés. 

 

(Frans) De mondmaskers worden vervaardigd in de 

werkplaatsen van de Regie van de 

Gevangenisarbeid of aangekocht. Er werden 

17.500 maskers aan de administratie geleverd. Alle 

strafinrichtingen hebben er genoeg ontvangen.  

 

(En néerlandais) Dès la fin du mois de janvier, 

Cellmade s'était attelé à la confection de masques, 

de vêtements de protection et de blouses pour des 

hôpitaux d'Audenarde et de Bruges. Le 17 mars, il a 

été décidé de suspendre temporairement la mission 

externe et de produire en priorité des masques pour 

le personnel des établissements pénitentiaires. Les 

ateliers de couture de Mons et de Berkendael ont 

également été mobilisés. Des ateliers provisoires 

ont été ouverts à Merksplas, Wortel, Beveren, 

Malines, Hasselt, Marche-en-Famenne et Anvers. 

Entre le 23 et le 31 mars, 15 000 masques ont pu 

être distribués dans les différentes prisons. Les 

membres du personnel et les détenus qui travaillent 

dans la chaîne alimentaire peuvent porter un 

masque et le port de celui-ci est, en outre, 

obligatoire pendant deux semaines pour les 

nouveaux détenus.   

 

Depuis le 6 avril, les établissements pénitentiaires 

livrent des masques à des organisations externes 

telles que Kind en Gezin, l'OE, l'ordre judiciaire et le 

SPF Finances. Le Parlement européen a également 

passé une commande. Les rémunérations des 

détenus sont conformes aux accords conclus en la 

matière.  

 

(Nederlands) Cellmade was eind januari al bezig 

met het stikken van mondmaskers, kledij en 

schorten voor ziekenhuizen in Oudenaarde en 

Brugge. Op 17 maart werd beslist om de externe 

opdracht tijdelijk op te schorten en eerst 

mondmaskers te produceren voor het eigen 

personeel. Ook de naaiateliers in Bergen en 

Berkendaal werden daarvoor ingeschakeld. In 

Merksplas, Wortel, Beveren, Mechelen, Hasselt, 

Marche-en-Famenne en Antwerpen werden er 

tijdelijke ateliers geopend. Tussen 23 en 31 maart 

konden 15.000 mondmaskers verdeeld worden 

onder alle gevangenissen. Elk personeelslid en de 

gedetineerden die in de voedingsketen werken 

kunnen een mondmasker dragen. Ook nieuwe 

gedetineerden moeten twee weken een 

mondmasker dragen.  

 

 

Sinds 6 april leveren de gevangenissen 

mondmaskers aan externe organisaties zoals Kind 

en Gezin, de DVZ, de rechterlijke organisatie en de 

FOD Financiën. Ook het Europees Parlement heeft 

een bestelling geplaatst. De gedetineerden worden 

vergoed conform de afgesproken verloning.  

 

(En français) Un accord avec la protection civile 

permet une livraison hebdomadaire de 375 litres de 

gel hydroalcoolique, ce qui suffit pour le moment. 

 

(Frans) Er werd een akkoord gesloten met de 

Civiele Bescherming waardoor er wekelijks 375 liter 

hydroalcoholische gel kan worden geleverd, wat 

momenteel volstaat. 

 

(En néerlandais) Lorsqu'un détenu est contaminé, 

le médecin décide s'il doit être transporté à l'hôpital 

ou s'il doit être placé en quarantaine à la prison. Les 

détenus qui ont été en contact avec un détenu 

contaminé font l'objet d'un suivi adéquat. Ils ne sont 

pas placés en isolement aussi longtemps qu'ils ne 

présentent aucun symptôme. 

 

(Nederlands) Als een gedetineerde besmet is, 

beslist de arts of hij moet worden overgebracht naar 

het ziekenhuis of dat hij in quarantaine wordt 

geplaatst in de gevangenis. Gedetineerden die in 

contact zijn geweest met een besmette 

gedetineerde worden goed opgevolgd. Zolang zij 

geen symptomen vertonen, gaan ze niet in 

isolement. 

 

(En français) Les détenus présentant des 

symptômes sont isolés et doivent porter un 

masque. Si le test est négatif au coronavirus, un 

médecin suivra l'évolution du malade pour 

(Frans) Gevangenen met symptomen worden 

afgezonderd en moeten een masker dragen. Als het 

resultaat van de coronatest negatief is, zal een arts 

de evolutie van de patiënt opvolgen om te bepalen 
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déterminer si on peut lever l'isolement. 

 

of de afzondering kan worden opgeheven. 

 

(En néerlandais) Pour tous les contacts avec des 

détenus en situation d'isolement médical, des 

masques FFP2 et des gants doivent être utilisés. 

Des procédures ont été établies pour le traitement 

de ces détenus et de leurs objets personnels. 

 

(Nederlands) Voor alle contacten met 

gedetineerden in medische afzondering moeten 

FFP2-maskers en handschoenen worden gebruikt. 

Er werden procedures uitgewerkt voor de 

behandeling van deze gedetineerden en hun 

spullen. 

 

(En français) Aujourd'hui, 58 prisonniers sont en 

isolement médical. La cellule d'un détenu infecté 

doit être décontaminée et ventilée pendant quatre 

heures au moins si c'est possible. Une cellule qui 

ne peut être ventilée doit être interdite d'accès 

pendant trois jours. Ensuite, elle doit être nettoyée 

avec un comprimé de chlore dissous dans l'eau ou 

avec 10 ml de javel par litre d'eau.  

 

 

Les locaux fréquemment utilisés sont nettoyés 

régulièrement de la même manière. Les douches 

sont brossées à l'eau de javel après chaque 

utilisation. Les responsables de la distribution des 

aliments reçoivent des gants jetables. Tous les 

détenus travaillant dans la chaîne alimentaire ont 

reçu un masque. 

 

Le compartimentage des détenus est la principale 

mesure de prévention de la contamination. Tant 

que le détenu marche avec le même groupe, 

aucune distance de sécurité n'est appliquée. En 

revanche, quand différents compartiments se 

retrouvent, par exemple dans les maisons de 

travail, il faut respecter la distanciation.  

 

Aucune mesure ne contrevient à l'hygiène des 

femmes. L'accès aux douches est maintenu, on 

peut acheter de la parapharmacie en cantine.  

 

 

 

Tout service conforme aux mesures contre la 

propagation du virus est garanti. Les visites ne sont 

plus possibles, tous les services communautaires 

sont suspendus. On ne risque pas une pénurie de 

personnel: les absences pour maladie sont même 

en baisse.  

 

(Frans) Momenteel verblijven er 58 gevangenen in 

medische afzondering. Cellen van besmette 

gedetineerden moeten ontsmet worden en indien 

mogelijk minstens vier uur geventileerd worden. 

Cellen waar ventilatie niet mogelijk is, mogen drie 

dagen lang niet betreden worden. Daarna moeten 

ze schoongemaakt worden met een in water 

opgeloste chloortablet of met 10 ml javel per liter 

water.  

 

Frequent gebruikte lokalen worden op dezelfde 

manier schoongemaakt. De douches worden na elk 

gebruik met water gepoetst. Wie instaat voor de 

voedselbedeling krijgt wegwerphandschoenen. Alle 

gedetineerden die met voeding werken, hebben een 

mondmasker gekregen. 

 

 

De opdeling van de gedetineerden in verschillende 

compartimenten is de voornaamste maatregel om 

besmetting te voorkomen. Gedetineerden uit 

eenzelfde compartiment die samen wandelen, 

hoeven niet aan social distancing te doen. Wanneer 

verschillende compartimenten echter samenkomen, 

zoals in de werkhuizen, moet dat wel.  

 

De hygiëne op de vrouwenafdeling wordt door geen 

enkele maatregel belemmerd. De toegang tot de 

douches blijft behouden, en parafarmaceutische 

producten worden in de kantine te koop 

aangeboden.  

 

Alle diensten die met de maatregelen tegen de 

verspreiding van het virus stroken, zijn 

gegarandeerd. Bezoeken zijn niet meer mogelijk en 

gemeenschapsdiensten zijn opgeschort. Er dreigt 

geen personeelstekort, het ziekteverzuim daalt 

zelfs.  

 

(En néerlandais) Un crédit d'appel gratuit est 

attribué afin de compenser l'absence de visites. Les 

prisons peuvent, sur une base individuelle, 

consentir également d'autres efforts. 

 

(Nederlands) Om het gebrek aan bezoek te 

compenseren, wordt gratis belkrediet toegekend. 

De gevangenissen kunnen op individuele basis ook 

andere inspanningen doen. 

 

(En français) Le transfert des détenus entre prisons 

est limité au strict nécessaire. 

 

 

Les externes ne sont autorisés à entrer que pour 

(Frans) De overbrenging van gedetineerden van de 

ene gevangenis naar de andere wordt beperkt tot 

het strikt noodzakelijke. 

 

Personen van buiten de gevangenis mogen de 
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des raisons professionnelles et des contacts 

individuels. Les consultations téléphoniques sont 

une alternative. Les externes peuvent parler aux 

détenus derrière une vitre. 

 

Les audiences avec comparution physique sont 

limitées au maximum et peuvent se tenir par 

vidéoconférence. 

 

Les procédures disciplinaires sont menées ave la 

participation téléphonique de l'avocat. 

 

gevangenis enkel betreden om professionele 

redenen en voor individuele contacten. Telefonische 

consulten vormen een alternatief. Gesprekken met 

de gedetineerden verlopen achter een raam. 

 

Terechtzittingen waarbij de beklaagde fysiek 

aanwezig is worden tot een minimum beperkt. Er 

kan gewerkt worden via videoconferencing. 

 

Bij tuchtprocedures verleent de advocaat 

telefonisch bijstand. 

 

(En néerlandais) Des tensions et des rébellions 

mineures ont été observées dans plusieurs prisons. 

En date du 3 avril, 21 incidents avaient été 

répertoriés pour la période écoulée. Les meneurs 

des rébellions ont été transférés dans d'autres 

établissements et ont fait l'objet de sanctions 

disciplinaires. Les faits punissables seront signalés 

aux autorités judiciaires.  

 

Jusqu'à présent, la présence du COVID-19 a été 

constatée chez neuf détenus. À Mons, un détenu a 

été libéré à l'hôpital; il achevait de purger sa peine, 

mais il est toujours hospitalisé à l'heure qu'il est. 

Quatre détenus contaminés ont été dénombrés à 

Turnhout, dont trois séjournent au centre médical 

de Bruges et le quatrième a été transféré dans une 

unité de soins intensifs d'un hôpital civil. Un cas est 

rapporté à Forest et l'intéressé a également été 

admis dans un hôpital civil. Deux détenus malades 

de Namur et un de Marneffe ont été transférés au 

centre médical de Bruges où 25 lits ont été prévus. 

Nous nous efforçons actuellement de négocier des 

accords avec d'autres établissements hospitaliers. 

Je souhaiterais faire le nécessaire pour que nous 

disposions de 150 à 200 lits. 

 

(Nederlands) In een aantal gevangenissen was er 

sprake van spanningen en kleine opstanden. Op 

3 april werden voor de afgelopen periode 

21 incidenten geteld. De leiders van de opstanden 

werden naar andere gevangenissen overgebracht 

en aan tuchtmaatregelen onderworpen. Strafbare 

feiten worden aan de gerechtelijke autoriteiten 

gemeld. 

 

Er is tot dusver bij negen gedetineerden een 

COVID-19-besmetting vastgesteld. Eén persoon in 

Bergen werd in vrijheid gesteld in het ziekenhuis, hij 

was aan het einde van zijn straf, maar is nog steeds 

gehospitaliseerd. Er zijn vier besmette 

gedetineerden in Turnhout, waarvan drie in het 

medische centrum in Brugge verblijven en één is 

overgebracht naar de afdeling intensieve zorgen 

van een burgerziekenhuis. Er is één geval in Vorst, 

ook opgenomen in een burgerziekenhuis. Twee 

gevallen uit Namen en één geval uit Marneffe zijn 

overgebracht naar het medische centrum in Brugge. 

Daar is in 25 bedden voorzien. Wij proberen 

momenteel met andere ziekenhuizen afspraken te 

maken. Ik wil tot een capaciteit van 150 tot 

200 bedden komen. 

 

(En français) Les tests sont effectués selon les 

directives de Sciensano, comme dans la société 

civile. L'administration suit les recommandations 

gouvernementales concernant les institutions 

communautaires. 

 

Détenus et personnel pénitentiaire ne sont pas un 

groupe prioritaire. 

 

Les estimations chiffrées brutes ne prédisent 

concernant les détenus considérés comme 

vulnérables. Les chiffres communiqués sont établis 

sur base d'un diagnostic médical. 

 

 

Hier, 1 369 personnes du cadre étaient malades, 

soit 21 %. Le chiffre est en diminution constante. Le 

coronavirus a été contracté par 41 agents 

pénitentiaires, 6 sont guéris et retravaillent. La 

plupart étaient absents du travail depuis la semaine 

(Frans) De tests worden uitgevoerd overeenkomstig 

de richtlijnen van Sciensano, net zoals in de 

burgermaatschappij. De administratie volgt de 

richtlijnen van de regering met betrekking tot de 

collectieve inrichtingen. 

 

De gedetineerden en het penitentiair personeel 

vormen geen prioritaire groep. 

 

Op basis van de geraamde ruwe cijfers kunnen er 

geen voorspellingen worden gedaan over de 

gedetineerden die als kwetsbaar moeten worden 

beschouwd. De meegedeelde cijfers zijn 

vastgesteld op basis van een medische diagnose. 

 

Gisteren waren er 1.369 personen van het 

veiligheids- en technisch kader ziek, d.i. 21 %. Dat 

cijfer vermindert gestaag. 41 penitentiaire beambten 

werden besmet met het coronavirus, 6 van hen zijn 

hersteld en zijn opnieuw aan het werk. De meesten 
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dernière au moins. Un travailleur contaminé est 

concerné par la déclaration de maladie et relève de 

la législation relative à l'absentéisme pour maladie. 

 

zijn afwezig sinds ten minste vorige week. Voor één 

besmette werknemer is er sprake van een 

ziekteaangifte, en hij valt onder de wetgeving inzake 

de afwezigheid wegens ziekte.  

 

(En néerlandais) À la prison d'Audenarde, il est 

impossible de consulter le catalogue de la 

bibliothèque communale depuis que la ville 

d'Audenarde a adopté un nouveau système. En 

revanche, la bibliothèque de la prison est 

accessible. 

 

(Nederlands) In de gevangenis van Oudenaarde 

kan de catalogus van de stadsbibliotheek niet 

worden geraadpleegd omdat de stad Oudenaarde 

naar een nieuw systeem omschakelt. De 

gevangenisbibliotheek is wel toegankelijk.  

 

(En français) À Leuze, une firme privée prépare les 

repas des détenus. La situation est normale. La 

cantine spécifique du jeudi n'a pas été distribuée le 

19 mars, le magasin de Leuze ayant été dévalisé 

par les citoyens, comme le 26 mars. Carrefour a 

régularisé la situation au plus vite. Les autres 

cantines sont distribuées normalement. 

 

 

On évalue quotidiennement les directives 

gouvernementales et légales pour les adapter si 

besoin. Mon département recherche des mesures 

équilibrées pour la santé du personnel et des 

détenus. La situation est évaluée tous les jours et 

adaptée. 

 

Je suis très reconnaissant envers le personnel pour 

son engagement et envers les détenus qui gardent 

leur calme dans ces circonstances exceptionnelles. 

 

(Frans) In Leuze worden de maaltijden voor de 

gevangenen door een privébedrijf bereid. De 

situatie is er normaal. De specifieke kantinemaaltijd 

van donderdag werd op 19 maart niet verdeeld, 

omdat de winkel in Leuze net zoals op 26 maart 

door burgers geplunderd werd. Carrefour heeft de 

situatie zo snel mogelijk geregulariseerd. De andere 

kantinemaaltijden worden normaal verdeeld. 

 

De richtlijnen van de regering en de wettelijke 

richtlijnen worden dagelijks geëvalueerd om ze zo 

nodig aan te passen. Mijn departement zoekt naar 

evenwichtige maatregelen voor de gezondheid van 

het personeel en de gedetineerden. De situatie 

wordt dagelijks geëvalueerd en aangepast. 

 

Ik ben het personeel zeer dankbaar voor zijn inzet 

en ik toon me ook erkentelijk jegens de gevangenen 

die zich in deze uitzonderlijke omstandigheden de 

kalmte bewaren. 

 

(En néerlandais) Il est également opportun de 

féliciter la direction, qui gère le problème de main 

de maître. 

 

Étant donné l'importance des droits fondamentaux 

des détenus, de la gestion du climat sanitaire et de 

la sécurité du personnel et des détenus, nous avons 

pris des mesures en matière pénitentiaire par le 

biais d'arrêtés de pouvoirs spéciaux. 

 

Le 26 mars, le Collège des procureurs généraux a 

déclaré dans une circulaire que ma demande visant 

à reporter temporairement l'application des 

condamnations non urgentes à une peine 

d'emprisonnement était fondée. Des critères 

d'exclusion stricts sont cependant applicables: sont 

exclues de cette mesure les personnes 

condamnées pour des faits de violence grave et de 

violences intrafamiliales, pour des délits de mœurs 

et pour des infractions à caractère terroriste; celles 

ayant été condamnées à des peines de plus de cinq 

ans; celles qui ont été privées de liberté dans le 

cadre d'une détention préventive, d'une arrestation 

immédiate ou d'un signalement. Le risque de 

récidive est également examiné. En d'autres 

(Nederlands) Ook de directie mag gefeliciteerd 

worden met de uitstekende wijze waarop zij dit 

probleem in goede banen leidt. 

 

Gezien het belang van de basisrechten van de 

gedetineerden, het beheersen van het 

gezondheidsklimaat en de veiligheid van personeel 

en gedetineerden, hebben wij via volmachtbesluiten 

maatregelen genomen op penitentiair vlak.  

 

Op 26 maart heeft het College van procureurs-

generaal in een rondzendbrief verklaard dat mijn 

verzoek om niet-dringende veroordelingen tot een 

gevangenisstraf tijdelijk uit te stellen, 

gerechtvaardigd is. Er worden evenwel strikte 

uitsluitingscriteria gehanteerd: uitgesloten zijn 

veroordeelden wegens zwaar geweld, intrafamiliaal 

geweld, zedenmisdrijven en terroristische 

misdrijven; alle veroordelingen boven de vijf jaar; 

veroordeelden die zijn aangehouden in het kader 

van een voorlopige hechtenis of na een 

onmiddellijke aanhouding of een seining. Ook het 

risico van recidive wordt bekeken. Het komt erop 

neer dat de strafuitvoering van bepaalde niet-

risicoveroordeelden wordt uitgesteld. Elk geval 
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termes, il s'agit d'un report de l'application de la 

peine pour certaines personnes condamnées ne 

présentant pas de risque particulier. Chaque 

dossier est examiné au cas par cas.  

 

wordt apart onderzocht.  

 

(En français) Le congé prolongé, plus précis et 

modifié dans le projet d'arrêté royal, intitulé 

"interruption de l'exécution de la peine à la suite de 

la pandémie de coronavirus", vise à réduire la 

population pénitentiaire. Le directeur de la prison 

peut décider de cette mesure pour certains détenus 

éligibles, notamment ceux ayant déjà correctement 

purgé un congé pénitentiaire ordinaire. Les 

condamnés qui font partie du groupe à risque 

peuvent également en bénéficier. Les jours 

d'interruption de peine ne sont pas comptabilisés 

dans la détention et seront purgés par la suite. 

 

 

 

 

 

 

Les dossiers sont soigneusement examinés. Cette 

mesure ne s'applique pas aux personnes 

condamnées pour terrorisme, délits de mœurs, 

purgeant des peines de plus de dix ans, n'ayant pas 

de domicile fixe, ou pouvant causer un problème 

sanitaire aux personnes chez qui elles logeraient. 

En cas de non-respect des conditions, cette mesure 

est immédiatement retirée et le détenu incarcéré. 

L'arrestation par les ministères publics est prévue. 

Au 7 avril 2020, 389 personnes bénéficiaient de 

cette nouvelle modalité.  

 

 

 

 

La troisième mesure pour réduire la population 

pénitentiaire est la libération provisoire à partir de 

six mois avant la fin de la peine. La décision est 

prise par le directeur de la prison. La durée de 

validité est limitée à la durée déterminée par arrêté 

royal. Cette forme de libération est déjà prévue 

dans la loi sur le statut externe pour les condamnés 

étrangers sans droit de séjour, dans le cadre de 

leur éloignement imminent. 

 

(Frans) Het verlengd penitentiair verlof, dat 

duidelijker wordt afgebakend en wordt gewijzigd 

door het ontwerp van koninklijk besluit tot 

toekenning van een onderbreking van de 

strafuitvoering ten gevolge van de 

coronaviruspandemie, heeft tot doel de 

gevangenisbevolking te doen dalen. De 

gevangenisdirecteur kan dat voorrecht aan de 

gevangenen toekennen die daarvoor in aanmerking 

komen, met name aan degenen die eerder al een 

gewone penitentiaire verlofperiode kregen en 

daarbij alle regels hebben nageleefd. Ook de 

veroordeelden die tot de risicogroep behoren, 

komen hiervoor in aanmerking. De dagen van 

onderbreking van de strafuitvoering worden niet 

meegeteld voor de detentieperiode en moeten dus 

later worden uitgezeten.  

 

De dossiers worden nauwkeurig tegen het licht 

gehouden. Deze maatregel geldt niet voor personen 

die veroordeeld zijn voor terrorisme, 

zedenmisdrijven, gevangenen met straffen van 

meer dan tien jaar, gevangenen die geen vaste 

woonplaats hebben of gevangenen die de 

gezondheid van de personen bij wie ze zouden 

verblijven zouden kunnen schaden. Indien de 

voorwaarden niet in acht worden genomen, wordt 

deze maatregel onmiddellijk ingetrokken en wordt 

de gevangene weer opgesloten. Desgevallend zal 

de aanhouding door de openbare ministeries 

gebeuren. Op 7 april 2020 maakten 389 personen 

gebruik van deze nieuwe modaliteit.  

 

De derde maatregel om de gevangenisbevolking te 

verminderen is de voorlopige invrijheidstelling vanaf 

zes maanden voor het einde van de straf. De 

beslissing wordt genomen door de 

gevangenisdirecteur. De geldigheidsduur is beperkt 

tot de bij koninklijk besluit bepaalde duur. Deze 

vorm van invrijheidstelling wordt al geregeld bij de 

wet betreffende de externe rechtspositie van de 

buitenlandse gedetineerden zonder verblijfsrecht, in 

het kader van hun imminente verwijdering. 

 

Cette mesure ne s'applique pas aux condamnés 

pour les délits de mœurs, actes terroristes ou à des 

peines de plus de dix ans. En cas de non-respect 

des conditions, la mesure prend fin et le détenu est 

réincarcéré. Nous espérons que cette mesure 

entrera en vigueur la semaine prochaine et visera 

environ 150 détenus. 

 

 

Deze maatregel geldt niet voor personen die 

veroordeeld zijn wegens zedenfeiten of 

terreurdaden of tot straffen van meer dan tien jaar. 

Indien de voorwaarden geschonden worden, wordt 

de maatregel ingetrokken en moet de gedetineerde 

opnieuw in de cel. We hopen dat deze maatregel 

volgende week van kracht kan worden. Hij zal 

betrekking hebben op ongeveer 150 gedetineerden. 
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Les permissions de sortie, les congés pénitentiaires 

et les détentions limitées ont été suspendus pour 

limiter la propagation du coronavirus favorisée par 

les mouvements fréquents d'entrée et de sortie. Les 

permissions de sortie et les congés pénitentiaires 

sont généralement accordés pour se rendre dans 

les services de réinsertion, actuellement fermés. 

Pour la détention limitée, la plupart de ces 

personnes ont déjà eu des congés pénitentiaires et 

peuvent bénéficier de l'interruption de la peine 

décrite ci-dessus.  

 

Uitgaansvergunningen, penitentiaire verloven en de 

beperkte detentie worden opgeschort, als maatregel 

om de verspreiding van het virus door personen die 

veelvuldig de gevangenis binnen- en buitengaan 

tegen te gaan. Een uitgaansvergunning of 

penitentiair verlof wordt doorgaans toegekend zodat 

gedetineerden naar de reclasseringsdienst kunnen 

gaan, maar die is momenteel dicht. De meeste 

gevangenen die onder de regeling van de beperkte 

detentie vallen, hebben al penitentiair verlof 

gekregen en komen in aanmerking voor de 

hierboven vermelde onderbreking van de uitvoering 

van de straf. 

 

(En néerlandais): Les mesures sont également 

proposées par des organismes de défense des 

droits de l'homme, comme une déclaration de 

principe émise le 20 mars par le Comité pour la 

prévention de la torture et l'appel public fait le 

30 mars par le Conseil central de surveillance 

pénitentiaire. Les autres pays européens travaillent 

selon les mêmes principes. 

  

À l'heure actuelle, nos prisons comptent environ 

9 870 détenus, soit environ 1 000 de moins qu'il y a 

un mois. Je m'attends encore à une diminution de 

quelques centaines de détenus au cours des 

prochains jours.  

 

445 suspects sont actuellement en détention 

préventive sous surveillance électronique et 

1 414 condamnés purgent leur peine en portant un 

bracelet électronique. 

 

Si je ne puis intervenir directement dans 

l'organisation du tribunal, j'ai toutefois insisté auprès 

du Collège des cours et tribunaux pour que des 

mesures appropriées soient prises dans les 

tribunaux afin de garantir la sécurité. Le 18 mars 

dernier, le Collège a émis une directive 

contraignante à l'attention de tous les comités de 

direction des cours et tribunaux. Les arrêtés 

nécessaires ont été pris afin que la procédure 

puisse notamment être menée par voie de 

traitement électronique ou écrit et que les délais de 

déchéance soient suspendus. 

 

(Nederlands) De maatregelen worden ook 

voorgesteld door mensenrechteninstanties, zoals 

een beginselverklaring van 20 maart door het 

Comité ter voorkoming van foltering en de publieke 

oproep van 30 maart van de Centrale Toezichtsraad 

voor het Gevangeniswezen. De andere Europese 

landen zitten op dezelfde lijn.  

 

 

Vandaag zijn er 9.870 gedetineerden in onze 

gevangenissen, ongeveer 1.000 minder dan een 

maand geleden. De komende dagen verwacht ik 

nog een vermindering met enkele honderden 

gedetineerden.  

 

Vandaag ondergaan 445 verdachten hun voorlopige 

hechtenis onder elektronisch toezicht en 

1.414 veroordeelden hun straf met enkelband.  

 

 

Ik kan niet rechtstreeks in de organisatie van de 

rechtbank optreden, maar ik heb bij het College van 

hoven en rechtbanken op aangepaste maatregelen 

in de rechtbanken aangedrongen om de veiligheid 

te waarborgen. Het College heeft op 18 maart een 

dwingende richtlijn aan alle directiecomités van de 

hoven en rechtbanken uitgevaardigd. De nodige 

besluiten werden uitgevaardigd om de 

procesvoering onder meer via elektronische of 

schriftelijke behandeling af te handelen en om 

vervaltermijnen te schorsen. 

 

(En français) Il faut trouver des solutions pour que 

la justice fonctionne au maximum dans ce cadre 

exceptionnel. Les mesures ont une durée 

temporaire, qui pourra être prolongée. Les premiers 

arrêtés de pouvoirs spéciaux seront publiés à la fin 

de la semaine. 

 

 

 

Pour les arrêtés de droit pénal, les délais ne seront 

pas prolongés, contrairement aux juridictions 

(Frans) Er moeten oplossingen gevonden worden 

opdat Justitie in deze uitzonderlijke 

omstandigheden zo goed mogelijk kan 

functioneren. De maatregelen hebben een tijdelijk 

karakter, maar ze kunnen worden verlengd. De 

eerste besluiten in het kader van de bijzondere 

machten zullen op het einde van de week 

gepubliceerd worden. 

 

Voor alle besluiten met betrekking tot het strafrecht 

zullen de termijnen niet verlengd worden, in 
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civiles. 

 

tegenstelling tot wat voor de burgerlijke gerechten 

geldt. 

 

(En néerlandais) Les transferts de détenus vers les 

palais de justice sont limités au strict minimum. 

 

Le test mené à Malines, où des dossiers ont été 

traités par vidéoconférence, a été évalué 

positivement. Le déploiement du système a été 

lancé dans tout le pays. L'outil est disponible pour 

tous les juges qui sont en mesure de l'utiliser. Des 

tests ont déjà été effectués dans les juridictions 

civiles. La technologie s'utilise sur tout appareil, 

smartphone, tablette ou PC sans nécessiter de 

logiciel spécifique. En raison de l'annulation de la loi 

par la Cour constitutionnelle, les audiences par 

vidéoconférence devant la chambre des mises en 

accusation et la chambre du conseil sont dénuées 

de fondement légal. Il n'y a jamais eu de base 

légale pour une procédure pénale par 

vidéoconférence. Aujourd'hui, les prévenus sont 

dès lors représentés par leur avocat à l'audience 

tandis qu'ils peuvent suivre celle-ci en vidéo. Ils ont 

la possibilité d'intervenir indirectement, par 

l'entremise de leur avocat. 

 

Le projet pilote mené dans les justices de paix à 

Nivelles et Tirlemont pour la signature et l'envoi 

électroniques de jugements n'était pas terminé 

avant que la crise du coronavirus n'éclate. Le 

déploiement prévu du projet a malheureusement 

été arrêté. Il sera relancé dès que possible. 

 

À brève échéance, de très nombreux projets seront 

encore déployés, comme l'élargissement de 

consult online depuis les prisons et la transmission 

électronique de copies de dossiers. 

 

Les bâtiments de la Justice et les greffes restent 

accessibles mais leur accès est limité au strict 

nécessaire. L'occupation dans les greffes est 

limitée en interne afin de pouvoir faire respecter une 

distance suffisante entre les membres du 

personnel.  

 

(Nederlands) Gedetineerden worden zo weinig 

mogelijk overgebracht naar de gerechtsgebouwen.  

 

De test in Mechelen voor zaken via 

videoconferentie werd positief geëvalueerd. De 

uitrol over het hele land is opgestart. De tool is 

beschikbaar voor alle rechters die ervan gebruik 

kunnen maken. In de burgerlijke rechtbanken 

werden reeds tests uitgevoerd. De technologie is 

bruikbaar op elke device, smartphone, tablet of pc 

zonder specifieke software. Door de vernietiging 

van de wet door het Grondwettelijk Hof is er geen 

wettelijke basis voor een zitting per videoconferentie 

in de kamer van inbeschuldigingstelling en de 

raadkamer. Er was nooit een wettelijke basis voor 

een strafprocedure via videoconferentie. Vandaag 

worden de beklaagden dus door hun advocaat 

vertegenwoordigd op de zitting en kunnen de 

beklaagden de zitting volgen op video. Zij krijgen de 

kans om onrechtstreeks, via hun advocaat, tussen 

te komen. 

 

 

Het proefproject in de vredegerechten van Nijvel en 

Tienen over de digitale ondertekening en 

verzending van vonnissen was niet voor de corona-

uitbraak afgerond. De geplande uitrol is helaas 

stopgezet. Van zodra het mogelijk is zullen wij de 

uitrol opnieuw opstarten.  

 

Op korte termijn kunnen nog heel wat projecten 

worden uitgerold, zoals de verbreding van consult 

online van in de gevangenis en het elektronisch 

doorsturen van kopieën van dossiers.  

 

De gebouwen van Justitie en de griffies blijven 

toegankelijk, maar de toegang wordt beperkt tot het 

strikt noodzakelijke. Intern werd de bezetting in de 

griffies beperkt om voldoende afstand tussen de 

personeelsleden te kunnen handhaven.  

 

Bien que tous les documents de nos tribunaux 

n'aient pas encore été numérisés, ils peuvent être 

autant que faire se peut déposés en ligne. Nous 

constatons une forte augmentation du dépôt en 

ligne. 

 

Hoewel nog niet alle documenten in onze 

rechtbanken gedigitaliseerd zijn, kunnen ze toch zo 

veel mogelijk digitaal worden neergelegd. We zien 

een forse toename in de digitale neerlegging. 

 

(En français) L'impact de la crise n'est pas encore 

connu mais il sera conséquent. Un arsenal de 

mesures devra aider les cours et tribunaux à 

résorber l'arriéré et les nouvelles procédures.  

 

 

Environ 60 procédures de nomination sont en 

(Frans) De gevolgen van de crisis zijn nog niet 

bekend, maar ze zullen aanzienlijk zijn. We moeten 

de hoven en rechtbanken met een waaier aan 

maatregelen helpen om de achterstand weg te 

werken en de nieuwe procedures te behandelen.  

 

Momenteel lopen er ongeveer 
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cours. Par arrêté royal, le Conseil supérieur de la 

Justice sera autorisé à entendre les candidats par 

vidéoconférence. Des publications de postes 

vacants sont en préparation. Avec les collèges de la 

magistrature, un plan de places vacantes va être 

établi. 

 

60 benoemingsprocedures. De Hoge Raad voor de 

Justitie zal bij KB gemachtigd worden om de 

kandidaten via videoconferencing te horen. De 

publicatie van nieuwe vacatures wordt voorbereid. 

In samenwerking met de colleges van de 

magistratuur zal er een vacatureplan opgesteld 

worden. 

 

(En néerlandais) La circulaire du 25 mars du 

Collège des procureurs généraux établit la 

qualification pénale ayant trait au fait de cracher. La 

police et la justice répriment sévèrement les 

personnes qui toussent, éternuent ou crachent en 

direction de policiers ou d'autres citoyens. Plusieurs 

personnes ont été placées sous mandat d'arrêt. 

 

Le Collège retient les articles 328bis, 269, 271 et 

563 du Code pénal. Il appartient au juge pénal du 

fond de trancher sur la qualification de l'infraction. 

C'est aussi le juge pénal qui statuera sur la tentative 

d'empoisonnement mentionnée, où l'on suppose 

que les auteurs des crachats savent qu'ils sont 

infectés et contagieux.  

 

(Nederlands) De strafrechtelijke kwalificatie van het 

spuwen is vastgelegd in de omzendbrief van het 

College van procureurs-generaal van 25 maart. 

Politie en gerecht treden streng op tegen personen 

die opzettelijk hoesten, niezen of spuwen naar de 

politie of naar andere burgers. Meerdere personen 

werden onder aanhoudingsmandaat geplaatst.  

 

Het College weerhoudt de artikels 328bis, 269, 271 

en 563 van het Strafwetboek. Het is de strafrechter 

ten gronde die oordeelt over de kwalificatie van het 

misdrijf. Het is ook de strafrechter die uitspraak zal 

doen over de vermelde poging tot vergiftiging, 

waarbij we veronderstellen dat de spuwers weten 

dat ze besmet en besmettelijk zijn. 

 

(En français) Monsieur Aouasti, aucun fait de 

discrimination envers le personnel soignant n'a été 

rapporté au Collège des procureurs généraux. La 

lutte contre les discriminations est une priorité. 

 

Ce type de plaintes doit être traité conformément 

aux dispositions de la COL 13/2013. Le seuil de la 

peine ne détermine pas le degré de priorité. Dans 

sa circulaire 2020/6, le Collège des PG garantit le 

concours du ministère public et des services de 

police à la lutte contre la propagation du 

coronavirus. 

 

 

Policiers et magistrats seront attentifs à la situation 

des soignants ou des travailleurs assurant des 

services essentiels victimes d'infractions liées au 

contexte. Aucune directive n'a été donnée car rien 

ne prouve l'émergence d'un tel phénomène mais le 

Collège restera vigilant. 

 

 

 

 

La circonstance aggravante de discrimination liée à 

l'état de santé peut être utilisée accessoirement à 

l'une des infractions principales limitativement 

désignées par la loi. 

 

(Frans) Mijnheer Aouasti, er werd geen enkel feit 

van discriminatie van het zorgpersoneel aan het 

College van procureurs-generaal gemeld. De strijd 

tegen discriminatie is een prioriteit. 

 

Dergelijke klachten moeten overeenkomstig de 

bepalingen van de omzendbrief COL 13/2013 

behandeld worden. De prioriteit van de zaak wordt 

niet bepaald door de minimumstraf. In zijn 

omzendbrief 06/2020 garandeert het College van 

procureurs-generaal de medewerking van het 

openbaar ministerie en de politiediensten in de strijd 

tegen de verspreiding van het coronavirus. 

 

De politieagenten en de magistraten zullen 

nauwlettend toezien op de situatie van de 

zorgverleners en van de werknemers die instaan 

voor de essentiële diensten die het slachtoffer 

zouden worden van inbreuken in verband met de 

huidige situatie. Er werden geen richtsnoeren 

gegeven omdat er niets op de opkomst van een 

dergelijk fenomeen wijst, maar het College van 

procureurs-generaal zal waakzaam blijven. 

 

De verzwarende omstandigheid van discriminatie 

op grond van de gezondheidstoestand kan 

incidenteel ingeroepen worden bij een aantal 

basismisdrijven die in de wet limitatief opgesomd 

worden. 

 

(En néerlandais) Le ministère public doit appliquer 

le droit pénal mais il appartient toujours au 

magistrat du parquet d'apprécier chaque cas 

distinctement. La circulaire de mars 2020 vise à 

(Nederlands) Het openbaar ministerie moet het 

strafrecht toepassen, maar het komt steeds de 

individuele parketmagistraat toe om ieder geval te 

beoordelen. De rondzendbrief van maart 2020 moet 
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aider les magistrats à appliquer la loi et est plus 

nuancée qu'on le laisse entendre ici. La réponse 

pénale aux infractions à l'arrêté ministériel du 

24 mars 2020 n'a pas uniquement pour but de 

contrer la propagation du virus, mais vient 

également compléter le dispositif pédagogique et 

policier, d'où la nécessité d'une coordination 

efficace. En outre, il a été opté pour une approche 

progressive afin d'éviter de créer un sentiment 

d'injustice. Je ne puis me prononcer sur des cas 

individuels. Je renvoie également à l'arrêté royal 

permettant aux communes d'infliger des sanctions 

administratives.  

 

Les juges d'instruction, les greffiers et les 

magistrats de parquet ont reçu hier 350 masques 

buccaux et 50 litres de gel hydroalcoolique. Une 

nouvelle livraison suivra prochainement. 

 

de magistraten helpen bij de toepassing van de wet 

en is genuanceerder dan men hier laat uitschijnen. 

Het strafrechtelijk antwoord op de inbreuken tegen 

het ministerieel besluit van 24 maart 2020 is er niet 

alleen om de verspreiding van het virus tegen te 

gaan, maar ook als aanvulling op het pedagogisch 

en politioneel vlak, waarvoor efficiënte coördinatie 

broodnodig is. Bovendien wordt er gekozen voor de 

geleidelijke aanpak om te vermijden dat een 

onrechtvaardigheidsgevoel zou ontstaan. Ik kan me 

niet uitspreken over individuele gevallen. Ik verwijs 

ook naar het KB waardoor gemeenten ook 

administratieve sancties kunnen uitschrijven. 

 

De onderzoeksrechters, griffiers en 

parketmagistraten kregen gisteren 

350 mondmaskers en 50 liter alcoholgel. Een 

volgende levering volgt binnenkort. 

 

Le CCSP relève de la compétence de la Chambre. 

Le Conseil et les Commissions de surveillance 

agissent en toute indépendance, sans l'aval de mon 

département. L'administration pénitentiaire 

collaborera toutefois aux missions qu'ils lui 

confieraient ainsi qu'aux demandes qu'ils lui 

adresseraient. 

 

La libération de membres du Fioul Gang est une 

décision prise en toute autonomie et indépendance 

par le juge dans le cadre d'une enquête en cours. 

La loi sur la détention préventive n'a pas été 

modifiée. 

 

La lutte contre les violences intrafamiliales, les 

violences à l'égard des femmes, des enfants et des 

personnes vulnérables ainsi que la non-

présentation d'enfants en cas de coparentalité 

demeurent également une priorité durant la crise du 

coronavirus. Les procureurs généraux ont même 

demandé explicitement aux procureurs du Roi et 

aux magistrats de référence d'y accorder la plus 

stricte priorité. 

 

De CTRG valt onder de bevoegdheid van de 

Kamer. De Raad en de Commissies van Toezicht 

opereren onafhankelijk van mijn departement. De 

penitentiaire administratie zal wel meewerken aan 

hun opdrachten en vragen. 

 

 

 

De vrijlating van leden van de Fioul Gang is een 

autonome en onafhankelijke beslissing in een 

lopend onderzoek. De wet op de voorlopige 

hechtenis is niet gewijzigd. 

 

 

De strijd tegen intrafamiliaal geweld, het geweld op 

vrouwen, kinderen en kwetsbare personen en de 

niet-afgifte van kinderen in geval van co-

ouderschap blijft ook tijdens de coronacrisis een 

prioriteit. De procureurs-generaal hebben de 

procureurs des Konings en de referentiemagistraten 

zelfs uitdrukkelijk opgeroepen om hier striktere 

voorrang aan te verlenen. 

 

(En français) Les magistrats du parquet ou du siège 

ne travaillent pas en service réduit ou en effectif 

réduit pour ce qui est de la détection, la répression, 

la poursuite ou le jugement de ces infractions. Ils 

assurent la continuité du traitement civil ou pénal de 

ces affaires. Ils respectent les exigences du droit 

pénal et de la procédure pénale, ce qui s'applique 

également à la charge de la preuve. 

 

 

Lors de la réunion de préparation de la conférence 

interministérielle du 2 avril 2020, madame Matz, des 

mesures ont été prises. 

 

(Frans) De magistraten van het parket of de zetel 

werken niet met een beperkte dienst of met minder 

personeel als het over het opsporen, onderdrukken, 

vervolgen of berechten van dergelijke strafbare 

feiten gaat. Ze zorgen voor de continuïteit in de 

civiele en strafrechtelijke behandeling van dergelijke 

zaken. Ze houden zich aan de voorschriften van het 

strafrecht en de strafprocedure, wat ook voor de 

bewijslast geldt. 

 

Mevrouw Matz, tijdens de voorbereidende 

vergadering voor de interministeriële conferentie op 

2 april 2020 werden er maatregelen genomen. 

 

(En néerlandais) Les lignes téléphoniques d'aide et (Nederlands) Hulplijnen en chatlijnen worden 
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les services de chat sont renforcés et font l'objet 

d'un monitorage. Les Centra voor Algemeen 

Welzijnswerk continuent à offrir leurs services, tant 

par téléphone que par chat et courriel, aux victimes 

de violences intrafamiliales, y compris dans le cadre 

des accompagnements en cours. Les personnes 

concernées peuvent trouver des informations en 

22 langues sur l'aide disponible et sur les lignes 

d'aide sur www.we-acces.eu et 

www.luisterendeoren.be. 

 

gemonitord en versterkt. De CAW blijven actief, 

zowel telefonisch als via chat en mail. Dat geldt voor 

het aanbod aan slachtoffers van intrafamiliaal 

geweld en de lopende begeleidingen. Informatie 

over beschikbare hulp en hulplijnen in 22 vreemde 

talen kan worden gevonden op www.we-acces.eu 

en www.luisterendeoren.be. 

 

(En français) Les trois centres de prise en charge 

des violences sexuelles restent ouvert 24h/24 et 

offre une permanence téléphonique. Des solutions 

alternatives d'hébergement d'urgence sont 

recherchées pour les victimes avec 

l'accompagnement psychosocial nécessaire. 

 

Dans chaque arrondissement, la task force 

s'organise avec les ministères publics afin de traiter 

toutes les demandes urgentes et les causes pour 

lesquelles les parties souhaitent recourir à la 

procédure écrite. 

 

Le ministère public dispose également des 

approches pénales et protectionnelles quand les 

circonstances l'exigent. Le parquet et la police 

traiteront toutes les situations requérant une 

réponse immédiate. Même dans cette crise, la lutte 

contre la violence familiale reste une priorité. 

L'infraction de non-présentation d'enfant est 

également considérée comme une forme de 

violence familiale. Le parquet peut donc décider d'y 

donner une suite pénale. Ce genre de cas peut 

même être reconnu comme prioritaire. 

 

(Frans) De drie Zorgcentra na Seksueel Geweld 

blijven de klok rond geopend en bieden een 

telefonische permanentie. Er wordt naar 

alternatieve noodopvang gezocht voor de 

slachtoffers, indien nodig met psychosociale 

begeleiding.  

 

In elk arrondissement bereidt de taskforce zich 

samen met het openbaar ministerie voor op de 

behandeling van alle dringende verzoeken en de 

zaken die de partijen willen afhandelen met een 

schriftelijke procedure. 

 

Het openbaar ministerie kan tevens strafrechtelijke 

en beschermende maatregelen nemen als de 

omstandigheden dat vereisen. Het parket en de 

politie zullen alle situaties behandelen die een 

onmiddellijk antwoord vereisen. Zelfs in deze crisis 

blijft de strijd tegen familiaal geweld een prioriteit. 

Het niet-afgeven van kinderen is een misdrijf dat 

ook als familiaal geweld beschouwd wordt. Het 

parket kan dan ook beslissen om daar een 

strafrechtelijk gevolg aan te geven. Dergelijke 

gevallen kunnen zelfs als prioritair beschouwd 

worden. 

 

(En néerlandais) L'Institut de Formation Judiciaire a 

suspendu les formations jusqu'au 19 avril 2020 et 

prépare des cours en ligne. S'agissant du nombre 

de places d'accueil pour les victimes et de 

l'accompagnement, je renvoie aux ministres 

compétents des entités fédérées. 

 

Le monitoring du nombre journalier de visiteurs de 

sites de paris en ligne auquel a procédé la 

Commission des jeux de hasard démontre une 

baisse attendue de 38 % par rapport à la moyenne. 

Cette baisse s'explique par la disparition des paris 

sur les événements sportifs. Quatre membres du 

personnel sont chargés des contrôles en ligne, qui 

ont été menés auprès de seize titulaires de licence 

au cours des trois dernières semaines. 

 

Le 31 mars dernier, les associations belges et 

européennes de jeux de hasard ont appelé les 

opérateurs à faire en sorte que les jeux de hasard 

en ligne demeurent sûrs et responsables pendant 

(Nederlands) Het Instituut voor Gerechtelijke 

Opleidingen heeft de opleidingen tot 19 april 2020 

opgeschort en werkt aan e-learnings. Voor het 

aantal opvangplaatsen voor de slachtoffers en 

begeleiding verwijs ik door naar de bevoegde 

deelstaatministers. 

 

De monitoring van het aantal gokwebsitebezoekers 

per dag door de Kansspelcommissie toont een 

verwachte daling van 38 % aan ten opzichte van het 

gemiddelde. Dat komt door het wegvallen van 

weddenschappen op sportevenementen. Vier 

personeelsleden staan in voor onlinecontroles, die 

in de afgelopen drie weken werden uitgevoerd bij 

zestien vergunninghouders. 

 

 

Op 31 maart 2020 hebben de Belgische en 

Europese kansspelverenigingen de operatoren 

opgeroepen om onlinekansspelen veilig en 

verantwoord te houden tijdens deze 
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cette période de confinement, notamment par le 

biais de six directives en matière de publicité. Sur 

son site internet et sur les médias sociaux, la 

Commission des jeux de hasard fournit des 

informations sur les risques du jeu excessif. 

 

Il n'est pas possible, du point de vue réglementaire, 

de porter les limites de jeu à plus de 500 euros par 

semaine. La Commission sensibilise à ce sujet et 

inscrira à l'agenda lors de la prochaine réunion une 

note informative sur les recommandations quant au 

contenu des pop-ups et autres notifications. 

 

afzonderingsperiode, onder meer via zes richtlijnen 

voor reclame. Op haar website en sociale media 

bericht de Kansspelcommissie over de risico's van 

overmatig gokken. 

 

 

Het is reglementair niet mogelijk om de 

speellimieten te verhogen tot meer dan 500 euro 

per week. De commissie sensibiliseert hierover en 

zal op de eerstvolgende vergadering een 

informatieve nota agenderen over aanbevelingen 

over de inhoud van pop-ups en andere notificaties. 

 

01.16  Özlem Özen (PS): Vous, votre cabinet et le 

personnel pénitentiaire, avez fourni un effort dans la 

lutte contre le coronavirus.  

 

Vous avez atteint l'objectif de réduire le nombre de 

détenus à 10 000. C'est un but que vous vous étiez 

fixé en temps normal. Le COVID a, au moins, 

permis cela. 

 

01.16  Özlem Özen (PS): U, uw kabinet en het 

penitentiair personeel hebben in de strijd tegen het 

coronavirus inspanningen geleverd.  

 

U hebt het doel om het aantal gevangenen terug te 

dringen tot 10.000 bereikt. Dit is een doel dat u zich 

in normale tijden gesteld had. Dat is toch iets dat we 

op het conto van COVID-19 kunnen schrijven. 

 

01.17  Koen Geens, ministre (en français): À un 

moment, j'avais 10 003 détenus, résultat d'une 

politique libérale en matière de libération 

conditionnelle et provisoire. Le prochain 

gouvernement décidera de sa politique, car la 

moitié du Parlement veut plus de prisons et l'autre 

n'en veut plus. J'essaie d'adopter un juste milieu. 

 

01.17 Minister Koen Geens (Frans): Op een 

gegeven moment waren er 10.003 gevangenen, als 

resultaat van een liberaal beleid van 

voorwaardelijke en voorlopige invrijheidstelling. De 

volgende regering zal haar beleid moeten bepalen. 

De ene helft van het Parlement wil meer 

gevangenissen en de andere helft wil er geen meer. 

Ik probeer een juist evenwicht te vinden. 

 

01.18  Özlem Özen (PS): Je vous félicite de cet 

objectif en temps normal. Mais nous sommes en 

situation exceptionnelle. Je vous encourage à 

poursuivre cette voie, comme de nombreuses 

associations et personnes vous demandent de 

désengorger nos prisons pour éviter que le 

coronavirus fasse des ravages. 

 

Certains détenus en fin de peine pourraient la 

terminer en confinement à la maison. Je suis 

étonnée que vous disiez qu'il s'agit d'une 

interruption de l'exécution de la détention. Donc, 

des détenus qui pourront retourner chez eux, 

devront, à la fin du confinement, retourner en prison 

terminer leur peine. C'est absurde! 

 

01.18  Özlem Özen (PS): Ik wilde u feliciteren als u 

dat doel in normale tijden bereikt had. Maar we 

bevinden ons in een uitzonderlijke situatie. Ik 

moedig u aan op deze weg verder te gaan. Tal van 

verenigingen en individuen vragen u immers de 

gevangenissen te ontlasten om te voorkomen dat 

het coronavirus een ravage aanricht. 

 

Sommige gevangenen van wie de straf ten einde 

loopt kunnen die straf in opsluiting thuis uitzitten. 

Het verbaast me dat u zegt dat dit een onderbreking 

van de uitvoering van de hechtenis is. Gevangenen 

die naar huis kunnen terugkeren, zullen dus na de 

lockdown terug naar de gevangenis moeten gaan 

om er hun straf te beëindigen. Dat is absurd. 

 

Je le dis aussi pour ceux qui sont à six mois de la 

fin de leur détention, laquelle pourrait être 

transformée en travail d'intérêt général. Vous avez 

évoqué les détenus fragilisés qui pourraient 

bénéficier de ces mesures. En seront exclus les 

auteurs d'infractions terroristes, délinquants sexuels 

et auteurs de violences conjugales. 

 

 

Un travail au cas par cas a été entrepris par les 

directeurs de prisons. Il faut renforcer ces mesures 

Hetzelfde geldt voor gedetineerden die nog zes 

maanden moeten zitten; hun gevangenisstraf zou 

omgezet kunnen worden in dienstverlening. U had 

het over de kwetsbare gedetineerden die van deze 

maatregelen zouden kunnen gebruikmaken. 

Personen die veroordeeld werden wegens 

terreurdaden, seksuele delicten of huiselijk geweld 

zullen hiervan uitgesloten worden. 

 

De gevangenisdirecteurs bekijken elk geval apart. 

Deze maatregelen moeten verder uitgebouwd 
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et réduire la surpopulation carcérale. En Italie et en 

France, des agents contaminés sont morts. La 

Garde des Sceaux française a proposé de libérer 

jusqu'à 6 000 détenus. 

 

 

 

Vous avez à présent les pouvoirs spéciaux. 

N'oubliez pas le personnel pénitentiaire et les 

détenus! Ces mesures sont à prendre dans l'intérêt 

de la santé publique. Il faut éviter que la prison soit 

l'épicentre de la pandémie. Il s'agit d'être solidaire 

du personnel pénitentiaire et de ne pas surcharger 

les hôpitaux. C'est une question d'humanité que de 

traiter ces personnes dignement, d'organiser le 

confinement et de permettre aux agents d'exercer 

leur travail dans des conditions décentes avec du 

matériel de protection. 

 

worden, en de overbevolking van de gevangenissen 

moet worden teruggedrongen. In Italië en in 

Frankrijk zijn er penitentiair beambten besmet 

geraakt en gestorven. De Franse minister van 

Justitie heeft voorgesteld tot 6.000 gedetineerden 

vrij te laten. 

 

Het Parlement heeft u bijzondere machten verleend. 

U mag het gevangenispersoneel en de 

gedetineerden niet vergeten! Dit zijn maatregelen 

die genomen moeten worden in het belang van de 

volksgezondheid. De strafinrichting mag niet het 

epicentrum worden van de pandemie. Wij moeten 

solidair zijn met de penitentiair beambten en de 

ziekenhuizen mogen niet overbelast raken. Het is 

een kwestie van menselijkheid dat die personen 

menswaardig behandeld worden, dat de 

lockdownmaatregelen gerespecteerd kunnen 

worden en dat de cipiers hun werk in fatsoenlijke 

omstandigheden kunnen uitoefenen, mét het nodige 

beschermingmateriaal.  

 

01.19  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Je rejoins les 

propos sur le désengorgement des prisons. La 

protection et la prévention en prison laissent à 

désirer. Beaucoup de gardiens de prison nous 

disent qu'ils ne sont pas protégés. Nous devons 

leur donner tous les moyens pour qu'ils puissent 

exercer leur travail correctement. 

 

Vous n'avez pas répondu clairement sur les 

dépistages massifs en prison. C'est essentiel pour 

éviter la propagation du virus, ce qui serait 

catastrophique.  

 

Vous dites que le personnel en maladie a diminué 

et est de 20 %. Ce matin, un gardien de la prison de 

Saint-Gilles me disait que sur l'affichage du 

personnel disponible, 56 des 174 gardiens sont 

malades, soit 30 %. Il faut une vision globale mais 

aussi examiner la situation prison par prison.  

 

01.19  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Ik sluit me aan 

bij wat er gezegd werd over het ontlasten van de 

overvolle gevangenissen. De bescherming en de 

preventie in de gevangenissen laten te wensen 

over. Vele cipiers zeggen ons dat ze niet 

beschermd zijn. Wij moeten hun alle middelen 

geven opdat ze hun werk correct kunnen uitvoeren. 

 

U hebt geen duidelijk antwoord gegeven over het op 

grote schaal testen in de gevangenissen. Dat is van 

essentieel belang om de verspreiding van het virus 

tegen te gaan, wat rampzalig zou zijn. 

 

U zegt dat het aantal personeelsleden met 

ziekteverlof gedaald is en 20 % bedraagt. 

Vanmorgen zei een cipier van de gevangenis van 

Sint-Gillis me dat uit de lijsten van het beschikbare 

personeel blijkt dat 56 van de 174 cipiers ziek zijn, 

d.i. 30 %. We moeten een globaal zicht op de 

situatie hebben, maar ook de situatie in elke 

gevangenis afzonderlijk tegen het licht houden. 

 

01.20  Sophie De Wit (N-VA): Je comprends les 

mesures prises par le ministre pour 

décongestionner les prisons, mais la création de 

capacité additionnelle est en fait le remède à la 

surpopulation carcérale. La mesure aurait été 

superflue si ces places supplémentaires avaient 

existé. Il n'est pas acceptable qu'une peine infligée 

par un juge ne soit pas exécutée en tant que telle. 

J'espère que la sécurité de la société ne sera pas 

compromise. 

 

La société regorge aujourd'hui de lieux dans 

lesquels nous devons rester confinés et où les 

contacts avec les membres de la famille sont 

01.20  Sophie De Wit (N-VA): Ik begrijp de 

maatregelen van de minister om de gevangenissen 

te ontlasten, maar de eigenlijke oplossing voor de 

overbevolking is het creëren van meer capaciteit. 

Als die er was, dan was deze maatregel niet nodig. 

Het klopt niet dat een rechter een straf oplegt, die 

niet als zodanig wordt uitgevoerd. Ik hoop dat dit 

geen problemen voor de veiligheid van de 

maatschappij oplevert. 

 

 

Er zijn vandaag heel wat plaatsen in de 

maatschappij waar men ook niet naar buiten kan en 

geen contact kan onderhouden met zijn familie, 
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impossibles, parfois même avec des malades en 

phase terminale. Parler aujourd'hui des prisons 

dans de telles circonstances me met mal à l'aise. Je 

comprends les mesures, mais il importe néanmoins 

de conserver un équilibre. De nombreuses 

personnes qui n'ont jamais commis la moindre 

infraction aimeraient aussi voir leur famille. 

 

La justice est un secteur essentiel. Si nous 

exigeons de la police qu'elle continue à fonctionner, 

il doit en être de même pour la justice. À défaut, le 

maintien de l'ordre risque de devenir une boîte vide.  

 

soms in terminale omstandigheden. Dat wij hier nu 

praten over de gevangenissen geeft me daarom 

een ongemakkelijk gevoel. Ik begrijp de 

maatregelen, maar we moeten het evenwicht wel 

bewaren. Veel mensen die geen misdrijf hebben 

gepleegd, willen ook graag hun familie zien. 

 

 

Justitie is een essentiële sector. Als we verwachten 

dat de politie blijft werken, dan moet ook Justitie 

blijven functioneren. Anders wordt de 

ordehandhaving een lege doos.  

 

Le ministre a rédigé ce week-end un arrêté royal 

relatif à la réglementation des SAC. Pour les 

mineurs, seul le doigt moralisateur est 

malheureusement possible. Et pour les pouvoirs 

locaux, l'exécution de l'arrêté dans les délais 

représentera également un réel défi. Des 

problèmes pratiques se posent en effet: les 

perceptions reviennent aux communes mais c'est la 

zone qui organise le maintien de l'ordre. Les 

policiers doivent-ils dans ce cas avoir plusieurs 

numéros de compte en poche.  

 

Dit weekend heeft de minister een KB inzake de 

GAS-reglementering opgesteld. Voor minderjarigen 

blijft helaas enkel het vermanende vingertje 

mogelijk. Het zal ook een uitdaging zijn voor de 

lokale overheden om een en ander op tijd 

geïmplementeerd te krijgen. Er zijn praktische 

problemen: de inningen komen de gemeente toe, 

maar de politiezone doet de handhaving. Moet de 

politie dan met de rekeningnummers van 

verschillende gemeenten op stap? 

 

01.21  Koen Geens, ministre (en néerlandais): Je 

comprends l'agacement de Mme De Wit. J'ai 

uniquement cherché à clarifier la tension entre 

l'approche pénitentiaire et les considérations 

humanitaires. 

 

S'agissant des amendes SAC, les dix présidents de 

parti étaient d'accord. La loi SAC de 2013 consacre 

un chapitre entier aux jeunes entre 14 et 18 ans 

mais faire entrer dare-dare ces mesures en 

application n'était pas possible. Si la situation 

persiste, nous mettrons tout en œuvre pour essayer 

malgré tout de le faire. 

 

01.21 Minister Koen Geens (Nederlands): Ik 

begrijp de ergernis van mevrouw De Wit. Ik heb 

enkel de botsing tussen penitentiair beleid en 

humanitaire overwegingen proberen verduidelijken. 

 

 

Over de GAS-boetes waren de tien partijvoorzitters 

het eens. In de GAS-wet van 2013 is een heel 

hoofdstuk aan jongeren tussen 14 en 18 gewijd, 

maar dat nu snel van toepassing maken was niet 

mogelijk. Als de situatie langer aanhoudt, zullen we 

er alles aan doen om dat toch te proberen. 

 

01.22  Sophie De Wit (N-VA): On peut fort 

heureusement toujours donner aux mineurs 

récalcitrants un traitement VIP – Very Irritating 

Police. 

 

01.22  Sophie De Wit (N-VA): Gelukkig kunnen we 

nog een VIP-behandeling geven – Very Irritating 

Police. 

 

01.23  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Je ne 

pense pas que tous les présidents de parti seront 

d'accord avec cela. Je trouve cette décision inutile. 

Les moyens dont dispose déjà la police 

fonctionnent parfaitement. Ils préfèrent continuer à 

travailler comme ils le font actuellement, sur la base 

de la loi sur la sécurité civile avec un pv, la décision 

étant ensuite prise par le parquet. 

 

Les prisons ont énormément travaillé pour bien faire 

face au problème. Il s'agit à présent de maintenir la 

discipline pour empêcher la contamination. Si le 

virus devait entrer malgré tout, il faut en tout cas 

qu'il y ait suffisamment de matériel sur place. Nous 

01.23  Stefaan Van Hecke (Ecolo-Groen): Ik denk 

niet dat alle partijvoorzitters daarmee akkoord zijn 

gegaan. Ik vind het een nutteloze beslissing. De 

middelen die de politie nu al heeft, werken perfect. 

Zij werken liefst voort zoals ze dat nu al doen, via de 

wet op de Civiele Veiligheid, met een pv en het 

parket dat beslist. 

 

 

De gevangenissen hebben enorm gewerkt om de 

situatie goed aan te pakken. Het komt er nu op aan 

de discipline te handhaven om de besmetting buiten 

te houden. Als het virus toch uitbreekt, dan moet er 

in elk geval voldoende materiaal aanwezig zijn. Wij 
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examinerons au Parlement comment nous pouvons 

faire en sorte que les Commissions de surveillance 

puissent continuer à faire leur travail. Avec un brin 

de créativité, cela doit être possible. 

 

Les paris sur les épreuves sportives n'existent 

certes plus mais cela ne signifie pas qu'il y ait un 

glissement vers d'autres jeux de hasard. Le contrôle 

de la limite de 500 euros est particulièrement 

importante pour éviter les drames sociaux.  

 

zullen in het Parlement bekijken hoe we de 

Toezichtscommissies hun werk kunnen laten 

voortzetten. Met enige creativiteit moet dat kunnen. 

 

 

Het gokken op sportwedstrijden is dan misschien 

wel weggevallen, dat betekent niet dat er geen 

verschuiving is naar andere kansspelen. De 

controle op de limiet van 500 euro is bijzonder 

belangrijk om financiële drama's te voorkomen. 

 

01.24  Vanessa Matz (cdH): Je vous remercie pour 

l'exposé complet sur la situation dans les prisons 

Grâce aux mesures prises, le personnel semble 

plus réceptif aux mesures de respect que vous 

tentez d'imposer dans des milieux pas faciles. Nous 

continuons d'espérer un dépistage massif. 

 

 

Les mesures prises contre les violences conjugales 

ne sont pas à la hauteur de l'urgence. 

Contrairement à la France ou à l'Espagne, aucune 

mesure spécifique n'est prise. Les victimes ont 

beaucoup de mal à contacter les services, même 

s'ils sont ouverts. Je salue le travail qu'ils 

fournissent pour répondre aux appels. Je salue 

également le travail du secteur associatif et des 

centres. Pourquoi ne pas imposer aux zones de 

police de les rappeler? Vous avez pris des 

circulaires pour répondre à des situations 

d'urgence. Je vous demande de prendre une 

mesure forte pour protéger les victimes. 

 

01.24  Vanessa Matz (cdH): Ik wil u bedanken voor 

uw uitvoerige uiteenzetting over de toestand in de 

gevangenissen. Dankzij die maatregelen lijkt het 

personeel ontvankelijker te zijn voor de maatregelen 

omtrent respect die u probeert op te leggen in die 

moeilijkere milieus. Wij blijven hopen dat er 

massaal getest zal worden op besmettingen. 

 

De maatregelen tegen partnergeweld zijn niet 

afgestemd op de urgentie van het probleem. Er 

werden geen specifieke maatregelen genomen 

zoals in Frankrijk en Spanje. Voor de slachtoffers is 

het erg moeilijk om de diensten te contacteren, zelfs 

als die open zijn. Ik breng graag hulde aan het werk 

dat zij leveren om de oproepen te beantwoorden, 

net als aan het werk van de verenigingen op het 

terrein en de centra. Waarom verplicht u de 

politiezones niet om de slachtoffers opnieuw te 

contacten? U hebt omzendbrieven opgesteld om 

noodsituaties het hoofd te bieden. Ik vraag u om 

daadkrachtig op te treden om de slachtoffers te 

beschermen. 

 

01.25  Sophie Rohonyi (DéFI): En matière de 

violences familiales, il n'y a rien de plus que dans le 

communiqué de presse de la Conférence 

interministérielle. Sur le terrain, les juges restent 

réticents à prononcer de telles décisions en raison 

du confinement. Il faut veiller au respect des droits 

de la défense, mais aussi considérer que la victime 

ne peut étayer son témoignage que par celui de ses 

propres enfants, ce qui est impossible à faire valoir 

en justice. 

 

 

 

On réussit à réduire de 10 % la population carcérale 

en assurant la sécurité de tous: il faut en tirer les 

enseignements dans notre projet de réforme du 

Code pénal. 

 

 

On me dit que le matériel de protection n'a pas été 

distribué en suffisance dans toutes les prisons: c'est 

à vérifier. Il faut plusieurs heures pour nettoyer une 

cellule alors que les détenus ne peuvent la quitter 

plus d'une heure: quelque chose m'échappe. Le 

01.25  Sophie Rohonyi (DéFI): Inzake 

intrafamiliaal geweld heb ik niet meer informatie 

gekregen dan het persbericht van de 

interministeriële conferentie. Op het terrein blijven 

de rechters wegens de lockdownmaatregelen 

terughoudend in het vellen van dergelijke 

vonnissen. Men moet erover waken dat de rechten 

van de verdediging geëerbiedigd worden, maar men 

moet ook beseffen dat de slachtoffers hun 

getuigenissen enkel kunnen onderbouwen via de 

getuigenissen van hun kinderen, en die kan men in 

de rechtbank onmogelijk laten gelden.  

 

Men slaagt erin de gevangenispopulatie met 10 % 

te doen dalen en tegelijkertijd de veiligheid voor 

iedereen te waarborgen. Daar moeten we lessen uit 

trekken voor ons ontwerp tot hervorming van het 

Strafwetboek. 

 

Er werd me gemeld dat niet in alle gevangenissen 

voldoende beschermingsmateriaal werd verdeeld. 

Dat moet nagetrokken worden. Een cel 

schoonmaken duurt meerdere uren, terwijl de 

gevangenen hun cel niet langer dan een uur mogen 
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taux d'absence des agents a peut-être baissé, mais 

il était de 28 % il y a peu, ce qui est très élevé. Les 

associations et les ONG demandent instamment de 

reconnaître les détenus comme un groupe à risque 

pour l'infection au coronavirus. 

 

verlaten. Dat begrijp ik toch niet goed. Het 

ziekteverzuim onder de penitentiair beambten mag 

dan gedaald zijn, het bedroeg kort geleden nog 

28 %, wat zeer hoog is. Het maatschappelijke 

middenveld en de ngo's vragen met aandrang om 

de gevangenen te erkennen als risicogroep op het 

vlak van een mogelijke besmetting met het 

coronavirus. 

 

Vous n'êtes pas favorable aux appels gratuits pour 

les détenus, alors qu'il s'agit d'une demande 

expresse du Conseil central de surveillance 

pénitentiaire. Il sollicite aussi une indemnisation 

raisonnable pour les détenus privés de travail et des 

alternatives à l'absence d'activités. J'espère que 

vous vous pencherez bientôt sur ces demandes.  

 

U bent geen voorstander van gratis 

telefoongesprekken voor gevangenen, hoewel de 

Centrale Toezichtsraad voor het Gevangeniswezen 

daar expliciet om vraagt. De raad dringt ook aan op 

een redelijke schadevergoeding voor de 

gevangenen die nu geen werk meer hebben en op 

alternatieven voor de weggevallen activiteiten. Ik 

hoop dat u binnenkort de nodige aandacht zult 

besteden aan die verzoeken.  

 

01.26  Katja Gabriëls (Open Vld): Nous vivons 

tous des temps exceptionnels et cela vaut 

également pour la Justice. Je me félicite 

d'apprendre que les cours, tribunaux et parquets 

cherchent également à s'organiser. 

 

Le bon sens doit primer s'agissant de l'application 

des "règles corona" mais ceux qui crachent en 

direction des policiers ou leur adressent des 

menaces doivent être sévèrement sanctionnés. 

 

Quant à la numérisation de la politique et de la 

Justice, cette crise présente des avantages. 

 

Au cours de la période que nous traversons 

actuellement aussi, les peines doivent être 

appliquées et dans les prisons également, tout doit 

être mis en œuvre pour empêcher le coronavirus 

d'y entrer. 

 

Nous attendons avec intérêt les arrêtés de pouvoirs 

spéciaux.  

 

01.26  Katja Gabriëls (Open Vld): Het zijn 

uitzonderlijke tijden voor iedereen, ook voor Justitie. 

Het is goed dat ook de hoven, rechtbanken en 

parketten zich proberen te organiseren.  

 

 

Het gezond verstand moet primeren bij de 

toepassing van de coronaregels, maar tegen 

spuwen naar en bedreigingen van politiepersoneel 

moet streng worden opgetreden.  

 

Voor de digitalisering, van politiek en Justitie, houdt 

deze crisis voordelen in.  

 

Ook in deze periode moeten straffen worden 

uitgevoerd en ook in gevangenissen moet men alles 

in het werk stellen om de ziekte buiten te houden.  

 

 

 

We kijken uit naar de volmachtenbesluiten. 

 

01.27  Laurence Zanchetta (PS): Il est difficile 

d'établir une liste de priorités. Mais on ne peut 

ignorer l'augmentation d'appels pour violences 

conjugales. 

 

Nous n'avons pas attendu cette crise pour dénoncer 

des classements sans suite trop nombreux et le 

manque de moyens pour lutter contre ces 

violences.  

 

La France et l'Espagne ont renforcé les dispositifs 

d'aide aux victimes avec les pharmacies comme 

points de relais. Nous avons déposé une 

proposition de résolution pour un tel dispositif chez 

nous. La lutte contre ces violences doit rester une 

priorité absolue pour la Justice et il faut former les 

01.27  Laurence Zanchetta (PS): Het is moeilijk 

om een prioriteitenlijst op te stellen. We mogen de 

toename van het aantal oproepen voor 

partnergeweld echter niet negeren. 

 

We hebben niet op deze crisis gewacht om de te 

talrijke seponeringen en het gebrek aan middelen 

om die vorm van geweld te bestrijden aan de kaak 

te stellen.  

 

Frankrijk en Spanje hebben de slachtofferhulp 

versterkt. De apotheken fungeren er thans als 

aanspreekpunt. We hebben een voorstel van 

resolutie voor de invoering van een dergelijke 

regeling in ons land ingediend. De strijd tegen 

dergelijke vormen van geweld moet een absolute 
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magistrats à ces questions. 

 

prioriteit blijven voor Justitie en de magistraten 

moeten voor die problematiek opgeleid worden. 

 

01.28  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Je vous 

remercie pour votre réponse circonstanciée qui 

nous permet de disposer d'un tableau complet. 

 

Je suis heureuse de l'uniformisation des procédures 

et des lignes directrices. Mais il existe un décalage 

entre le retour du terrain et ce que vous dites. 

 

Les 20 euros de crédit GSM par détenu valent-ils 

pendant tout le confinement? Ou est-ce un one shot 

– ce qui constitue déjà un budget pour votre 

département. Certains opérateurs offrent des 

heures de programmes télé, etc. Ceux qui gèrent la 

téléphonie en prison ne peuvent-ils faire un effort 

pour assurer la gratuité des échanges? 

 

En Espagne, le nombre d'appels autorisés a été 

augmenté; le gouvernement français a déclaré la 

gratuité de la télévision et accordé une aide 

financière pour le crédit téléphonique. Il y a là des 

pistes à creuser. 

 

01.28  Zakia Khattabi (Ecolo-Groen): Ik dank u 

voor uw omstandig antwoord. Daardoor beschikken 

we nu over een volledig beeld van de situatie. 

 

Het is positief dat de procedures en richtlijnen 

geüniformeerd worden. Er blijft echter een kloof 

tussen de feedback uit het veld en hetgeen u zegt. 

 

Geldt de gsm-kredietwaarde van 20 euro aan per 

gedetineerde gedurende de hele lockdown? Of is 

het een eenmalige maatregel – wat al een uitgave 

voor uw departement is? Sommige operators 

bieden uren aan tv-programma's aan, enz. Kunnen 

degenen die het telefoonsysteem in de gevangenis 

beheren niet voor gratis gesprekken zorgen? 

 

In Spanje werd het aantal toegestane oproepen 

verhoogd. De Franse regering heeft televisie gratis 

gemaakt en financiële steun voor het 

telefoonkrediet verleend. Dat zijn evenzoveel pistes 

die moeten worden uitgediept. 

 

Cela passe par une négociation avec l'opérateur. 

 

 

Pour les cantines, un opérateur a rompu son contrat 

avec des établissements qui ont dû se tourner vers 

des distributeurs plus onéreux. 

 

Choisir la suspension de l'exécution de la peine, 

alors que ce congé est soumis à conditions, est 

préoccupant. Autant rester en prison et ne pas 

écoper d'une peine prolongée. Nous en 

rediscuterons en commission "coronavirus". 

 

Daartoe is het nodig met de operator te 

onderhandelen.  

 

Wat de kantines betreft, heeft een operator zijn 

contract met de inrichtingen verbroken, waarna die 

bij duurdere distributeurs moesten aankloppen.  

 

De keuze voor een opschorting van de 

strafuitvoering, terwijl er aan dat verlofstelsel 

voorwaarden verbonden zijn, is zorgwekkend. Dan 

kan de gedetineerde net zo goed in de gevangenis 

blijven, want dan wordt zijn straf tenminste niet 

verlengd. Wij zullen dat verder bespreken in de 

commissie "coronavirus". 

 

01.29  Khalil Aouasti (PS): J'observe un contraste 

entre votre réponse sur les prisons, et le reste. 

 

 

Selon le Collège des procureurs généraux, aucune 

plainte pour discrimination n'a été actée. Or, les 

informations "du terrain" et dans la presse 

rapportent des phénomènes répréhensibles. Je 

pense à ce soignant refoulé d'un commissariat car 

sa plainte n'était pas prioritaire. Ce n'est pas parce 

qu'une plainte n'a pas été enregistrée qu'il n'y a pas 

un phénomène récurrent. 

 

 

 

Vous vous êtes engagé à ce que les faits 

discriminatoires soient poursuivis en priorité. Je 

souhaiterais votre engagement en tant que ministre 

01.29  Khalil Aouasti (PS): Ik stel vast dat uw 

antwoord over de gevangenissen schril afsteekt 

tegen de rest van uw betoog.  

 

Volgens het College van procureurs-generaal werd 

er geen enkele klacht wegens discriminatie 

genoteerd. In de getuigenissen van zorgverleners 

en de berichten in de pers is er echter sprake van 

verwerpelijke gebeurtenissen. Ik denk bijvoorbeeld 

aan de zorgverlener die in het politiebureau werd 

verzocht rechtsomkeer te maken omdat zijn klacht 

niet prioritair was. Het is niet omdat een klacht niet 

werd geregistreerd dat het geen feiten betreft die 

vaak voorkomen. 

 

U hebt zich ertoe verbonden om feiten van 

discriminatie prioritair te vervolgen. Ik zou willen dat 

u er als minister van Justitie op toeziet dat deze 
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de la Justice pour que ces soignants qui travaillent 

sans arrêt puissent, s'ils sont victimes de 

discrimination, se présenter à un commissariat et 

faire enregistrer leur plainte. 

 

zorgverleners, die nu onophoudelijk in de weer zijn, 

naar een politiebureau kunnen gaan als ze het 

slachtoffer zijn van discriminatie en daar hun klacht 

kunnen laten registreren. 

 

Concernant la Justice, j'entends que les cours et 

tribunaux doivent s'organiser, avec les moyens et le 

personnel disponibles. J'entends que le Conseil 

supérieur de la Justice poursuit ses travaux. En avril 

2019, vous disiez: "La Justice sera numérique ou ne 

sera pas". Demain, la Justice devra être financée 

ou ne sera plus.  

 

Wat Justitie betreft, geeft u aan dat de hoven en 

rechtbanken zich uit de slag moeten trekken met de 

middelen en het personeel waarover ze beschikken. 

U zegt dat de Hoge Raad voor de Justitie zijn 

werkzaamheden voortzet. In april 2019 zei u dat 

Justitie digitaal zal zijn of niet zal zijn. Morgen zal 

Justitie gefinancierd moeten worden of Justitie zal 

niet meer bestaan. 

 

01.30  Nathalie Gilson (MR): Dans la lutte contre 

la surpopulation carcérale, la libération anticipée 

n'est pas forcément la mesure la plus adaptée. Il 

faut une politique pénitentiaire adéquate. Le MR 

continuera à soutenir vos projets de construction 

d'établissements pénitentiaires pour offrir des 

conditions de détention humaines et de qualité. 

 

 

 

Concernant les victimes, je n'ai pas entendu votre 

réponse sur la distance à respecter entre le lieu de 

résidence de la victime et celui de la personne 

libérée.  

 

 

S'il est normal que certains groupes soient 

prioritaires pour être testés, les agents 

pénitentiaires et les détenus doivent figurer en ordre 

utile dans la liste. Des agents en maladie pourraient 

retourner travailler s'ils ne sont pas porteurs du 

virus. Cela diminuerait le taux d'absentéisme et 

améliorerait la qualité du travail. 

 

01.30  Nathalie Gilson (MR): In de strijd tegen de 

overbevolking van de gevangenissen is de 

vervroegde invrijheidstelling niet noodzakelijk de 

meest geschikte maatregel. Er moet een adequaat 

penitentiair beleid worden gevoerd. De MR zal uw 

plannen voor de bouw van penitentiaire inrichtingen 

waar de gedetineerden in humane en kwaliteitsvolle 

omstandigheden kunnen worden opgesloten, blijven 

steunen. 

 

Wat de slachtoffers betreft, heb ik geen antwoord 

van u gehoord over de afstand die moet worden 

gerespecteerd tussen de woning van het slachtoffer 

en de verblijfplaats van de in vrijheid gestelde 

persoon. 

 

Het is normaal dat bepaalde groepen prioritair zijn 

om te worden getest, maar de penitentiaire 

beambten en de gedetineerden moeten ook hoog 

op die lijst staan. Beambten die met ziekteverlof zijn 

zouden opnieuw aan het werk kunnen gaan als ze 

geen drager van het virus zijn. Daardoor zou het 

ziekteverzuim dalen en zou de kwaliteit van het 

werk toenemen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

17 h 05. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 17.05 uur. 

 

 


